
ACTA DE  LA SESSIÓ  PLENÀRIA ORDINÀRIA CELEBRADA EL DIA VINT-I-SET DE JULIOL
DE DOS MIL QUINZE

A la vila de Roses  (Girona), el vint-i-set de juliol de dos mil quinze

Quan són les 20:00  hores es reuneix a la  sala d'actes de la Casa Mallol, sota la presidència
de la senyora Montse Mindan i Cortada, alcaldessa presidenta de  la  corporació, el ple de
l’Ajuntament a l’objecte de celebrar sessió extraordinària d’acord amb la convocatòria que
s’ha repartit. 

Són presents en el moment de començar la sessió:
Sr. Carles Pàramo i Ponsetí Primer tinent d'alcalde
Sr. Francesc Giner i Ballesta Segon tinent d'alcalde 
Sr. Juan Manuel Fernández i Martínez Tercer tinent d’alcalde
Sr. Marc Danés i Zurdo Regidor 
Sr. Anna Jorquera i Navarro Regidora
Sr. Fèlix Llorens Palou Regidor
Sr. Joan Plana i Sagué Regidor
Sr. Èric Ibáñez i Martín Regidor
Sra. Verónica Medina i Flores Regidora
Sr. Gerard Teixidó i Rivera Regidor
Sra. Olga Simarro Rojas Regidora
Sr Antonio Rodríguez López Regidor 
Sr. Manel Escobar Yegua Regidor 
Sr. Àngel Tarrero González Regidor
Sr. José Manuel Àlvarez Cuñat Regidor
Sr. José Antonio Valdera Martín Regidor

També hi assisteixen:
Senyor Ernest Ruiz Garcia Interventor municipal de la corporació
Senyora Ma. Teresa Sánchez Luna Tècnica en Administració General

Actua de secretari Fco. Luis MUÑOZ CAMEO, secretari general de la corporació.

Un  cop  l'alcaldessa ha obert l'acte, s'entra a l'ordre del dia, es tracten els  afers indicats i
es  prenen  els acords que  es detallen.

01.- APROVACIÓ DE LES ACTES DE LES SESSIONS PLENÀRIES ANTERIORS
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- Sessió extraordinària del dia 30.06.2015

Un cop revisada la redacció de l'acta, queden incorporades  les esmenes proposades.

Sense necessitat de votació i per unanimitat dels membres presents, s'acorda aprovar la
proposta tal com ha estat redactada i s'eleva a acord plenari. 

02.- INFORMACIÓ DE L'ALCALDIA

Dades estadístiques a  1 de juliol de 2015 
Població total: 19.603 habitants
Homes: 9.857 que representen el 50.28% de la població
Dones: 9.746 que representen el 49.72 % de la població
3.437 < 16 anys, que representen el 17.53 % de la població

Atur
A 1 de juny de 2015: 1.137
A 1 de juny de 2014: 1.240

Incidències del GIE (Gestió d'Incidències i Encàrrecs) del mes d'abril de 2015
- Total incidències rebudes: 243, un 1% més del que es va recollir el mes de març
- Incidències desestimades: 17
- Incidències resoltes:188 un 83% del total
- Incidències a resoldre:226
- De les incidències i encàrrecs a resoldre resten 38 de pendents que suposa un 17% del 
total de les incidències rebudes.
- Les incidències a resoldre són mobiliari urbà, neteja viària i residus urbans.

Incidències del GIE (Gestió d'Incidències i Encàrrecs) del mes maig de 2015
- Total incidències rebudes: 334, un 37% més del que es va recollir el mes d'abril 
- Incidències desestimades: 22
- Incidències resoltes: 261 un  84 % del total
- Incidències a resoldre: 312
- Incidències pendents a resoldre: 51 referents a enllumenat públic i paviments. 
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- L'index de resolució de les incidències en neteja viària, platja residus urbans, runes i neteja
d'abocaments i encàrrecs a la brigada està resolt en un 100% fins el dia 30 de maig.

DECRETS

- Total de decrets: 681
- Contingut econòmic 122
- Contingut urbanístic 137
- Contingut general 422

REUNIONS DE TREBALLS A ROSES:

- 56 Reunions de treball
- 1 Consell Executiu PRODER
- 3 Consells Executius PORT 
- 4 Meses de Contractació 
- 6 Gerències d’Urbanisme 
- 7 Juntes de Govern Local
- 1 Junta de Govern Local extraordinària
- 2 Consell d'Administració ROSESNET 
- 2 Consell d'Administració PORT DE ROSES
- 2 Consell d'Administració PRODER
- 1 Consell d'Administració ROSERSA
- 1 Junta general de PRODER
- 1 Junta general de PORT DE ROSESNET
- 1 Junta general de ROSERSA
- 1 Junta de Portaveus
- 3 Juntes de Portaveus extraordinàries
- 2 Comissió Informativa
- 3 Plens extraordinaris 
-  Ple de Constitució de l'Ajuntament
- 1 Ple
- 1 Consell Municipal Escolar
- Assemblea gral. TERRA DE PAS
- Reunió TERRA DE PAS – INTERREG
- 2 Casament civils

REUNIONS DE TREBALLS FORA ROSES:

- Palamós, Costa Brava Cruise Symposium
- Girona, Patronat de Turisme Costa Brava-Girona
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VISITES REBUDES A ROSES

- 40 visites
- Sra. Anna Prior  - coordinadora de Joventut de la Generalitat
- Sra. Susi Pudjiastuti, ministra de Marina i Pesca de la República d'Indonèsia
- Tinent Eric Chatier - Vaixell de guerra francès "BELIER"
- Montserrat  Mataró i Ramon Ten del Servei Arqueologia de la Generalitat (excavacions 
Castrum Puig Rom)

VISITES FORA DE ROSES

- BCN, Sr. Agustí Serra, director gral. d'Ordenació del Territori i Urbanisme

ACTES A ROSES

- Acte d'inici de temporada creuers 2015
- Inauguració GIROCAÇA 2015 
- Concerts Viumúsika
- Presentació campús futbol Base 2015
- II Concentració de cotxes clàssics 
- Teatre «El Crèdit»
- Pre-presentació oficial projecte equip submarí MD500
- Sopar fi de temporada bàsquet 
- Sopar anual de Empordà Televisió
- Inauguració restaurant «Punto 21»
- Presentació novel·la "La sang és més dolça que la mel" d'en Josep Torrent
- Cantarella 2015
- Cloenda cursos de català 2014-2015
- Inauguració exposició fotogràfica "Algunes flors de Roses" – Gali
- XXVII Trobada de dansa de les dues Catalunyes
- XIX Festa Megalitica

- Lliurament premis Batxillerat 2015
- IV Flash Mob – FRCC
- JUBITEATRE - “Per no entendre el castellà”
- Festivals cloenda de les escoles de Dansa del municipi
- Lliurament de diplomes formació primavera 2015 (Promoció Econòmica)
- Ass. d'Avis "Casal del Pescador" - Premis Jocs de Primavera 2015 
- Presentació "Plat Solidari" - FRCC 
- Concentració motera benèfica - FADIR (tret de sortida ruta comarcal)
- Lliurament premis campionat Europa "Aquabike" – G.E.N 
- Rebuda Flama del Canigó 
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- Lliurament IV premis Jocs Florals de Roses - Rotary Club
- Lliurement premis fotografia FIRA DE LA ROSA 2015
- Acte protocol·laris TRANSPYR 2015 
- Exposició pintura Joan Miquel Font. Assisteix el conseller  de Territori i Sostenibilitat, Hble.
Sr. Santi Vila
- Actes programats per l'ANC (27-S)
- Presentació T10-120 - SARBUS (noves línies) - Sr. Ricard Font, secretari d'Infraestructures
i Mobilitat i Sr. Pere Padrosa, director general de Transports i i Mobilitat
- Actes Festivitat de Sant Pere
- Cala Jóncols, Inauguració de la "Vinya de Cala Jóncols 60 anys"Hble. Sr. Jordi Ciuraneta, 
conseller d'Agricultura, Ramaderia, Pesca i Alimentació. 
- Acte de canvi de president – Rotary Club
- Concerts i actes «Sons del Món»
- Lliurament premis redacció en francès - «Associació Amicale»
- Actes en motiu del dia del Turisme francès
- Presentació del llibre d'en Joan Armengué «Gent de l'Empordà»
- I Concurs de truita de patates
- Actes en motiu de la Festivitat de la Verge del Carme – Comandància
- Lliurament del trofeus Tour à la Voile 2015
- Visita teatralitzada jaciment Puig Rom (Castrum)
- X Cantada d'Havaneres Badia de Roses

ACTES FORA DE ROSES

- BCN, presentació TRANSPYR 2015
- Figueres, Lliurament de diplomes de monitors de transport i menjador escolar 
- Figueres, actes honorífics al "Regimiento de cazadores de Montaña "Arapiles" núm. 62
- Figueres, actes en motiu del dia de la Comarca
- Girona, presentació "Sons del Món" 2015
- Cantallops, Dinar Associació d'avis de Roses
- Figueres, EP! - Servei Educatiu de l'Alt Empordà
- Castelló d'Empuries, Sons de Món - Soirée Wine and Music

- Perelada, Inauguració del 29è Festival Castell de Peralada
- Pedret i Marzà - acte de col·locació de la primera pedra al centre de tractament de residus
municipals

ASSISTÈNCIA MITJANS DE COMUNICACIÓ

- Empordà TV (notícies, debats, entrevistes....)
- Setmanari «L'Empordà»
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- Roda de premsa «Maig Megalític»
- Roda de premsa «Fira de la Rosa 2015»
- Roda de premsa Dia de la Música
- Roda de premsa «Blues»
- Roda de premsa «Tour à la Voile 2015»
- Roda de premsa activitats «Festa Major 2015»
- Revista «La Veu»
- Radio «Arrels» de Perpinyà
- Xarxa Radio Pro de Girona

FELICITACIONS A EXPRESSAR

-  Felicitar  als  alumnes  dels  instituts  i  escoles  de  Roses  pels  nombrosos  premis  i
reconeixements que han obtingut durant aquests mesos i animar-los a seguir en aquesta
línia de foment de la ciència, la lectura, la redacció, la poesia, la cultura i l'educació.

- Felicitar  als  intergrants,  tant  a  nivell  col·lectiu  com  individual,  del  TKD  Joan's,  Club
bàsquet  Roses,  GEN  i  ciclisme  (BTT extrem)  pels  premis  assolits  i  encoratjar-los  a
continuar treballar perquè Roses continuï  essent un referent en el món de l'esport.

- Felicitar a Esteve Sala per guanyar el VI Certament literari de Santa Eulàlia de Ronçana i
afegir-lo a l'obtingut en el XV Certamen de Poesia d'Olot.

- Felicitar a Manel Pedreira per l'obtenció la Medalla de l'Esport en la modalitat de vela,
atorgada per la Generalitat de Catalunya.

AGRAÏMENTS

- L'Àrea de Joventut  del  Consell  Comarcal  de l'Alt  Empordà agraeix la col·laboració de
l'Ajuntament en el Projecte Okup'Alt.

- La Fundació Roses Contra el Càncer agraeix el suport i col·laboració en la I Diada del
Voluntaritat a Roses.

- L'entitat ANAYET ESPORT MARKETING (TRANSPYR) agraeix el suport i la col·laboració
de l'Ajuntament en l'organització de la Transpyrl 2015.

- Els Srs. Cleinenjou agraeixen la col·locació d'un mirall a la sortida del aparcament del
Castell de la Trinitat (ctra. de Canyelles Petites).

03.- DONAR COMPTES DEL DECRET DE L'ALCALDIA NÚMERO 1835/26.06.15, DE DATA
18 DE JUNY DE 2015

343



La senyora Montse Mindan, alcaldessa presidenta de la corporació, llegeix la proposta del
tenor literal següent:

Identificació del document 

Donar comptes del Decret de l'Alcaldia número 1835/26.06.15, de data 18 de juny de 2015.

Antecedents

1. L'Alcaldia, amb data 18 de juny de 2015, va dictar el Decret número 1835/26.06.15
del tenor literal següent:

“Antecedents 

1. Eleccions municipals del dia 24 de maig de 2015.

2. Constitució de l'Ajuntament i presa de possessió de l'alcaldessa i dels regidors de
la corporació el dia 13 de juny de 2015.

Resolució

Per tot això, en virtut de les atribucions que m'han estat legalment conferides, 

RESOLC

1. Nomenar com a instructors dels expedients sancionadors que es puguin incoar
per les infraccions de les ordenances municipals que es detallen, segons l'Àrea de
competències  que  tenen  assignada  els  regidors  responsables  de  cada  àrea,
d'acord amb el quadre adjunt: 

INSTRUCTOR

En matèria urbanística Carles Pàramo i Ponsetí

En matèria de mercat municipal de no sedentaris Fèlix Llorens Palou

En matèria de mercat cobert municipal Fèlix Llorens Palou

En matèria de cultura Francesc Giner Ballesta

En matèria de medi ambient Carles Pàramo i Ponsetí
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En matèria de serveis i residus Juan Manuel Fernández Martínez

En matèria d’ocupació de la via pública Juan Manuel Fernández Martínez 

>> En matèria urbanística comprèn: 

 L’Ordenança  reguladora  de  les  obres  subjectes  al  règim  de  comunicació
prèvia 

 L’Ordenança construcció de voreres i la neteja i tancament de terrenys

>> En matèria de mercat municipal de no sedentaris comprèn:

• El Reglament del mercat de no sedentaris 

>> En matèria de mercat cobert municipal comprèn:

• El Reglament de règim interior del mercat municipal

>> En matèria de cultura comprèn:

• El Reglament d’ús i serveis de la Biblioteca municipal Jaume Vicens Vives

>> En matèria de medi ambient comprèn:

 L'Ordenança reguladora  d’usos,  aprofitaments i  activitats  al  domini  públic
marítim terrestre

 L'Ordenança municipal d’obertura d’establiments i  control  d’activitats amb
incidència ambiental

 L’Ordenança de tinença d’animals 

 L'Ordenança de sorolls i les vibracions 

 El  Reglament  del  servei  públic  de  prevenció  d’incendis  forestals  en  el
municipi de Roses

>> En matèria de serveis i residus comprèn: 

• L’Ordenança municipal de residus i neteja urbana

• L'Ordenança  reguladora  de  la  senyalització  informativa  privada  a  la  via
pública
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• L’Ordenança  reguladora  de  la  gestió  de  purins  ramaders  i  fangs  de
depuradora

 L’Ordenança  sobre  obres,  instal·lacions  i  serveis  en  el  domini  públic
municipal 

 El Reglament regulador de la recollida de residus comercials

 El Reglament regulador del servei d’abastament d’aigua potable a Roses

>> En matèria d’activitats i ocupació de la via pública comprèn: 

 L’Ordenança  d’instal·lació  i  funcionament  d’instal·lacions  de
radiocomunicació

 L'Ordenança  reguladora  de  l’ocupació  del  domini  públic  municipal  en
l’activitat hostalera i comercial

2. Donar comptes al Ple per al seu coneixement i als efectes que calguin.

3. Publicar-ho al Butlletí Oficial de la Província, d'acord amb allò que estableix el RD
2568/1986, de 28 de novembre (ROF), i al web municipal.

4. Notificar-ho als interessats i  comunicar-ho a XALOC, per al  seu coneixement  i
efectes.”

2. La Comissió Informativa Genèrica del Ple, en sessió del dia 20 de juliol de 2015, ha
emès un dictamen favorable al respecte.

A proposta de l'alcaldessa presidenta de la corporació, senyora Montse Mindan i Cortada,
el Ple adopta el següent

Acord

1. Donar comptes del Decret de l'Alcaldia número 1835/26.06.15, de data 18 de juny de
2015, en el qual es nomenen els instructors dels expedients sancionadors que es
puguin incoar per les infraccions de les ordenances municipals.= Exp. 1260/13*

El Ple en queda assabentat.

04.-  APROVACIÓ  DEFINITIVA  DEL  DOCUMENT  ANOMENAT  “PROJECTE  DE  CUNETA
REVESTIDA A LA CARRETERA DE MONTJOI, TRAM DE LA TORRE DEL SASTRE FINS A
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LA RIERA DE MONTJOI”, REDACTAT PELS SERVEIS TÈCNICS MUNICIPALS DE L’ÀREA
D’INFRAESTRUCTURES I SERVEIS PÚBLICS, DE DATA AGOST DE 2014.

El senyor Carles Pàramo i Ponsetí, responsable de l'Àrea d'Urbanisme, presenta la proposta
d'acord que és del tenor literal següent: 

Identificació de l’expedient

Proposta  relativa  a  l’aprovació  definitiva  del  document  anomenat  “Projecte  de  cuneta
revestida a la carretera de Montjoi, tram de la Torre del Sastre fins a la riera de Montjoi”,
redactat pels serveis tècnics municipals de l’Àrea d’Infraestructures i Serveis Públics, de
data agost de 2014.

Antecedents

1. El Ple a la sessió ordinària del dia 24 de novembre de 2014 acorda aprovar inicialment el
document anomenat “Projecte de cuneta revestida a la carretera de Montjoi, tram de la
Torre  del  Sastre  fins  a  la  Riera  de  Montjoi”  redactat  pels  serveis  tècnics  de  l’Àrea
d’Infraestructures i  Serveis  Públics,  que compta amb un  pressupost  d’execució  per
contracte de 124.552,75 €, amb el 21% d’IVA inclòs.

2. Es sotmet a informació pública pel termini d’un mes,  mitjançant edicte publicat en el
Butlletí Oficial de la Província de Girona núm. 245, del dia 24 de desembre de 2014, en
el diari de difusió comarcal El Punt del dia 25 de desembre de 2014, a la web municipal
(www.roses.cat) i en el tauler d’anuncis d’aquesta corporació. 

3. Durant el període d’exposició pública s’ha presentat la següent al·legació:

- RE 1718 / 03.02.15 IAEDEN, Institució Altempordanesa per a la defensa i estudi de
la natura

4. Mitjançant escrit de data 5 de febrer de 2015 i RE 1872/15, el Parc Natural de Cap de
Creus tramet informe favorable al projecte amb una sèrie de condicions.

5. Mitjançant escrit  de data 18 de febrer de 2015 i RE 2371/15, l’Agència Catalana de
l’Aigua tramet informe favorable al projecte amb una sèrie de condicions.

6. Mitjançant escrit de data 18 de març de 2015 i RE 4056/15, el Servei de Costes de la
Direcció General d’Ordenació del Territori i Urbanisme de la Generalitat de Catalunya
tramet informe favorable al projecte amb una sèrie de condicions.

7. Amb data 27 de març de 2015, l’enginyer tècnic ha emès un informe  al respecte.
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8. La Comissió Informativa Genèrica del Ple, a la sessió ordinària que va tenir lloc el dia 20
de juliol  de 2015, va emetre un dictamen favorable al respecte.

Fonaments de dret

Primer.  Decret  legislatiu  2/2003, de 28 d'abril,  pel  qual  s'aprova el  Text refós de la  Llei
municipal i de règim local de Catalunya

Segon.   Disposició  Adicional  segona  del   RDL  3/2011,  de  14  de  novembre,  pel  qual
s'aprova el Text refós de la Llei de Contractes del Sector Públic (BOE núm. 276 de
16 de novembre de 2011)

Tercer.  Decret 179/1995, de 13 de juny, pel qual s’aprova el Reglament d’obres, activitats i
serveis dels ens locals (ROAS).

Quart.   Llei 7/1985, de 2 d’ abril, reguladora de les Bases del Règim Local. Article 22.2 ñ)
Correspon al  Ple municipal  del  ajuntaments l’aprovació dels  projectes d’obres i
serveis  quan  sigui  competent  per  la  seva contractació  o  concessió,  i  quan  no
estiguin previstos en els pressupostos.

Resolució

El Ple acorda:

1. Desestimar les al·.legacions presentades en data 3 de març de 2015 i RE 1718/15 per
l’IAEDEN, Institució Altempordanesa per a la defensa i  estudi de la natura, durant el
període d’exposició pública del “Projecte de cuneta revestida a la carretera de Roses a
Montjoi, en el tram de la Torre d’en Sastre fins a la riera de Montjoi”, d’acord amb les
consideracions i  conclusions de l’informe tècnic de data 27 de març de 2015 en el
següent sentit:

1. Pel que fa a la sol·licitud de demanar informe previ a l’òrgan gestor del Parc per tal
que avaluï la incidència de l’ampliació del vial en els trams rocosos,  es desestima
atès que a l’expedient consta informe del Parc Natural de Cap de Creus.

2. Referent a la modificació dels talussos rocosos que no són admissibles ja que la Llei
4/1998 de protecció de Cap de Creus estableix que les àrees declarades de Paratge
Natural  d’Interès Nacional  no admeten alteracions de l’orografia  natural  dels  ter-
renys, es desestima atès que el projecte preveu el reperfilat dels talussos existents
creats en l’obertura del vial i l’excavació de la cuneta al voral de la calçada on no
existeixi, i tècnicament aquestes actuacions no es defineixen com “alteracions de
l’orografia natural”.
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3. En relació a que la major part de l’arranjament de la carretera es troba inclòs en la
Geozona 164 del Paleozoic del Cap de Creus, com a zona d’interès geològic de Ca-
talunya, remetent-se al segon punt de les al.legacions,  es desestima atès que està
justificat en l’apartat anterior.

4. Respecte a la proposta de no talar cap arbre i regular l’accés a la carretera del tràn-
sit rodat, es desestima atès que el projecte preveu talar els 7 arbres que es troben al
voral de la calçada i impedeixen la formació de la cuneta al llarg de tota la traça, no
existint cap alternativa possible per la seva eliminació. No és objecte d’aquest pro-
jecte la regulació i ordenació de l’accés al Parc Natural

2. Aprovar  definitivament  el  document  “Projecte  de  cuneta  revestida  a  la  carretera  de
Roses a Montjoi, en el tram de la Torre d’en Sastre fins a la riera de Montjoi”  redactat
pels serveis tècnics municipals de l’Àrea d’Infraestructures i Serveis Públics, de data
agost de 2014, que compta amb un pressupost d’execució per contracte de 124.552,75
€ (21% d’IVA inclòs), aprovat inicialment per acord adoptat pel Ple de l’Ajuntament del
dia 24 de novembre de 2014. 

 Condicions a tenir en compte durant l’execució de les obres:

- Realitzar l’obra fora de l’època de nidificació (15/03 a 15/06).

- Cal sol.licitar la corresponent autorització d’obres en DPH i zona de policia a l’Agència
Catalana de l’Aigua.

- L’autorització  d’obres  del  Servei  de  Costes  de  la  Direcció  General  d’Ordenació  del
Territori i Urbanisme de la Generalitat de Catalunya té una vigència de 2 anys.

3. Publicar-ho al  Butlletí  Oficial  de la  Província de Girona,  en el  tauler  d’anuncis de la
corporació i a la web de l’Ajuntament www.roses.cat.

4. Notificar-ho a l’IADEN, Institució Altempordanesa per a la defensa i estudi de la natura,
per al seu coneixement i efectes. Exp.:  4944/14**

EXPLICACIÓ DEL REGIDOR PONENT

Sr. Carles Pàramo.- Explica que aquest projecte contempla la continuació de la vorera que
en  diuen  “tipus  americana”  que  és  una  vorera  formigonada,  a  banda  muntanya  de  la
carretera de Roses fins a Montjoi. 

Els presents saben que fa anys es va fer el tram des de Roses fins a l'alçada d'on travessa
la riera de la Quana, a la zona del Dòlmen i ara convindria acabar de fer tota la resta de
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cuneta fins a Montjoi. Aquesta cuneta ens estalvia diners en la conservació de la carretera i
a més a més dóna seguretat, perquè els cotxes que venen de Montjoi cap aquí obliguen els
que van de la banda de mar a tirar-se molt cap al precipici i, per tant, consideren que és una
obra necessària. 

El projecte ha estat una donació que vam demanar i que se'ns ha concedit, redactat per la
Diputació de Girona i ara el que es proposa és fer l'aprovació definitiva i per fer l'aprovació
definitiva cal  resoldre les al·legacions que hi ha hagut que, de fet, només n'hi ha hagut de
I'AEDEN. 

Per acabar, explica que a la comissió informativa ja es va explicar, però s'ha extès una mica
per informar al públic que avui els acompanya.  

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'ESQUERRA REPUBLICANA DE CATALUNYA-
AM

Sr. Joan Plana.- En representació del seu grup manifesta que creuen que aquesta obra és
interessant. És una carretera força transitada i com s'ha comentat per temes de seguretat és
important que el conductor de la banda de muntanya pugui deixar més espai al de la banda
de mar per circular  més tranquil·lament.  Per tant,  creuen que és una obra beneficiosa i
votaran a favor de la proposta. 

Sense necessitat de votació i per unanimitat dels membres presents, s'acorda aprovar la
proposta tal com ha estat redactada i s'eleva a acord plenari. 

05.- PROPOSAR A LA SALA DE GOVERN DEL TRIBUNAL SUPERIOR DE JUSTÍCIA DE
CATALUNYA EL NOMENAMENT, DURANT QUATRE ANYS, DE LA JUTGESSA SUBSTITUTA
DEL JUTJAT DE PAU DE ROSES

La senyora Montse Mindan, alcaldessa presidenta, presenta la proposta d'acord que és del
tenor literal següent: 

Identificació del document 

Proposar la designació del jutge/essa de pau substitut/a. 

Antecedents
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1. Per  Decret  de  l’Alcaldia  núm.  1660/15,  de data  8  de juny  de 2015,  es va resoldre
convocar mitjançant anunci públic la plaça vacant de jutge/essa de pau substitut/a de
Roses, arran de la renúncia del titular d’aquest càrrec formulada mitjançant instància
amb RE 5525/13.04.15.

2. L’anunci de la convocatòria es va publicar a la pàgina web municipal i al Butlletí Oficial
de la Província de Girona número 118,  de data 19 de juny de 2015, i  també es va
trametre al Jutjat Degà de Figueres i al Jutjat de Pau de Roses per a la seva exposició
pública.

3. El termini de presentació d’instàncies va finalitzar el dia 8 de juliol de 2015.

4. Dins del termini de presentació d’instàncies, es va presentar la següent sol·licitud:
➢ Sílvia Mandri Marimon (RE 9597/22.06.15)

5. Amb data 13 de juliol de 2015 els Serveis Jurídics municipals han emès un informe al
respecte.

6. La Comissió Informativa Genèrica del Ple, en sessió del dia 20 de juliol de 2015, ha
emès un dictamen favorable al respecte.

Fonaments de dret

Primer. Articles 101 i següents de la Llei orgànica 6/1985, d’1 de juliol, del Poder Judicial.

Segon. Reglament 3/1995, de 7 de juny, dels jutges de pau, aprovat per l’Acord de 7 de juny
de 1995 del Ple del Consell General del Poder Judicial.

A proposta de l'alcaldessa presidenta de la corporació, senyora Montse Mindan i Cortada, el
Ple adopta el següent

Acord

1. Proposar  a la  Sala  de Govern del  Tribunal  Superior  de Justícia  de Catalunya  el
nomenament,  durant  quatre  anys,  de  la  senyora  Sílvia  Mandri  Marimon,  com  a
jutgessa  substituta del Jutjat de Pau de Roses. 

2. Trametre certificat de l'acord al  Jutjat  Degà de Primera Instància i  d’Instrucció de
Figueres, així com les circumstàncies d'identificació de la persona elegida, perquè les
elevi a la Sala de Govern del Tribunal Superior de Justícia de Catalunya.
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3. Comunicar  l’adopció  d’aquest  acord  a  la  persona  interessada,  perquè  n’estigui
informada i tingui els efectes que calguin.= Exp. 2107/2015*

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'ESQUERRA REPUBLICANA DE CATALUNYA-AM

Sr. Gerard Teixidó.- Fa la següent intervenció: 

El nostre grup considera que és una llàstima que només s'hagi presentat una sola persona
en  aquesta  convocatòria,  perquè  el  procés  de  selecció  ha  quedat  molt  més  pobre  i
simplificat, sense poder comparar aptituds i competències per escollir a la millor persona
per ocupar el lloc de substitut de jutge o jutgessa de pau. Llavors, el nostre grup no s'hi
oposarà, perquè aquesta és l'única persona que s'ha presentat  i no trobem cap motiu que
ens dugui a pensar que no és la persona idònia i no té cap impediment establert a l'article
303 de la Llei orgànica del poder judicial, però ens abstindrem perquè creiem que no s'ha
fet  el  màxim de difusió possible.  Sabem que s'han complert  els  paràmetres mínims de
difusió  legals,  però  tenint  en compte les  nombroses vies  comunicatives  que  existeixen
actualment, principalment les diverses xarxes socials, estem segurs que el govern podria
haver fet un esforç extra per fer arribar aquesta oferta a molta més gent.

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA

Sra. Olga Simarro.- Pregunta si l'activitat professional de la candidata és compatible amb el
càrrec.

RESPOSTA DE L'ALCALDIA

Alcaldessa.- Explica que l'informe juridic diu que no té cap incompatibilitat.  Aquest informe
està dins de l'expedient i es refereix a l'article que ha esmentat el senyor Gerard Teixidó.
L'informe jurídic és favorable i no hi ha incompatibilitat amb les seves feines.

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'UNIÓ MUNICIPAL DE CATALUNYA

Sr. José Valdera.- Manifesta que tal com va exposar a la comissió informativa del ple i en la
mateixa línia que el company d'Esquerra Republicana, els sap greu que només hi hagi una
única persona que s'hagi presentat a aquesta vacant de jutge/essa substituta. En la mateixa

352



línia,  creuen  que  encara  que  les  vies  coneixement  (d'informació)   han  estat  les  legals,
s'hauria d'haver fet més difusió, principalment perquè hi ha gent amb coneixements jurídics
i a Roses que s'hauria pogut assabentar per alguna altra via que hi havia aquesta vacant
disponible. Anuncia que s'abstindrà a les votacions.  

INTERVENCIÓ DE L'ALCALDIA

Alcaldessa.- Respon que tots podem lamentar que no s'hagi presentat més gent, però el
que està clar  és que els requisits no els posem nosaltres i  no es requereix que tinguin
coneixements jurídics. Per tant, qualsevol persona ha d'estar en la mateixa condició davant
d'un anunci públic. Ni decidim nosaltres, ni proposem nosaltres, sinó que el que fem és
publicar allò que, com administració estem obligats a publicar. Podem lamentar tots que no
s'hagi presentat més gent, però en tot cas tothom ha tingut la mateixa oportunitat davant
de l'edicte públic d'aquesta plaça.

Tot seguit es passa a votació i se n'extreu el següent resultat: 

Vots a favor: Set (7) Montse Mindan, Carles Pàramo, Juan M. Fernández, Marc Danés, Anna
Jorquera, Francesc Giner i Fèlix Llorens. 

Vots en contra: Cap (0) 

Abstencions:  Deu  (10)  Joan  Plana,  Èric  Ibañez,  Verònica  Medina,  Gerard  Teixidó,  Olga
Simarro,  Antonio  Rodríguez,  Manel  Escobar,  Àngel  Tarrero,  José  M.  Àlvarez  i  José  A.
Valdera. 

En veure el resultat de les votacions, l'Alcaldia presidència declara aprovada la proposta tal
com ha estat redactada i s'eleva a acord plenari. 

06.-  DONAR  COMPTES  DE  L’INFORME  EMÈS  PER  L’INTERVENTOR  MUNICIPAL  EN
RELACIÓ A L’EXECUCIÓ DEL PRESSUPOST I  A  L’ACTUALITZACIÓ DELS OBJECTIUS
D’ESTABILITAT  PRESSUPOSTÀRIA  I  ENDEUTAMENT  CORRESPONENT  AL  PRIMER
TRIMESTRE DE 2015.

El senyor Marc Danés,  com a responsable de l'Àrea de Serveis Econòmics,  presenta la
proposta d'acord que és del tenor literal següent: 

Identificació de l’expedient
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Proposta relativa a donar comptes de l’informe emès per l’interventor municipal en relació a
l’execució  del  pressupost  i  a  l’actualització  dels  objectius  d’estabilitat  pressupostària  i
endeutament corresponent al PRIMER trimestre de 2015.

Antecedents

1. L’interventor municipal en data 9 de juliol de 2015 ha emès el següent informe:

Identificació de l’expedient

Execució  del  pressupost  i  actualització  dels  objectius  d’estabilitat  pressupostària  i
endeutament corresponent al PRIMER trimestre de 2015.

Fonaments de dret

1) Llei 2/2012, de 27 d’abril, d’estabilitat pressupostària i sostenibilitat financera (LEPSF).

2) Reglament  de  desenvolupament  de  la  Llei  18/2001,  de  12  de  desembre,  general
d’estabilitat pressupostària (RLGEP), en la seva aplicació a les entitats locals.

3) Orden HAP/2105/2012, de 1 de octubre, por la que se desarrollan las obligaciones de
suministro  de  información  previstas  en  la  Ley  Orgánica  2/2012,  de  27  de  abril,  de
Estabilidad Presupuestaria y Sostenibilidad Financiera.

4) Manual del cálculo del déficit en contabilidad nacional adaptado a las corporaciones
locales (IGAE).

5)   Article 207 del RDL 2/2004 de 5 de març, pel qual s’aprova el text Refós de la LRHL.

6)   Article 8 de les Bases d’execució del Pressupost per a l’exercici 2015 (BEX).

Consideracions

D’acord  amb l’Ordre  HAP/2105/2012LEPSF,  aquesta  intervenció  ha  elaborat  i  enviat  al
Ministeri  d’Hisenda  i  administracions  públiques  la  informació  continguda  en  l’article  16
d’aquesta  ordre  i  estructurada  mitjançant  qüestionaris  electrònics  a  l’oficina  virtual  del
Ministeri  d’Hisenda i  administracions públiques.  Dins  de l’expedient  s’inclou  còpia  dels
formularis normalitzats enviats, així com el corresponent justificant de remissió.

Igualment, d’acord amb l’article 8 de les Bases d’execució del Pressupost per a l’exercici
2015 amb aquesta informació es dona per complimentada l’obligació establerta en l’article
207 de la LRHL.

Àmbit subjectiu
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D'acord amb l'article 2 de la LEPSF, el perímetre de consolidació dels pressupostos als
efectes de la normativa d’estabilitat està constituït pel sector administració pública, d’acord
amb els criteris del SEC-95, és a dir, per l’Ajuntament, els organismes autònoms locals i les
entitats dependents (entitats públiques empresarials, societats mercantils amb participació
majoritària i consorcis) que presten serveis públics i produeixen béns que no es financen
majoritàriament amb ingressos comercials. 

Les entitats que no s’integrin en el sector d’administració pública, se sotmetran al principi
d’estabilitat pressupostària de forma individualitzada (art. 11.1 LEPSF). 

En tant que l’exercici 2014 el Ministeri d’Hisenda ha resolt la classificació de les societats
municipals  dependents  d’aquest  Ajuntament,  determinant  la  sectorització  de  Serveis
municipals de Roses, SA dins del sector d’administracions públiques i Port de Roses, SA i
Promoció  i  desenvolupament  de  Roses,  SA  en  el  sector  d’entitats  no  financeres,  el
perímetre de consolidació de la informació pressupostària està constituït a partir d’aquesta
data per l’Ajuntament de Roses i la societat Serveis municipals de Roses, SA.

Verificació dels objectius del sector d’administració pública

a) Estabilitat pressupostària

D’acord amb els criteris de la LEPSF, les corporacions locals han de mantenir una posició
d'equilibri  o superàvit  pressupostari.  Pel seu càlcul,  es parteix de la diferència entre els
imports dels capítols 1 a 7 d’ingressos i els de despeses, ajustades segons criteri SEC95.
Així, si l’import és positiu assoliríem capacitat de finançament i en cas contrari estaríem en
situació de necessitat de finançament.

D’acord amb les xifres estimades del pressupost a liquidar l’Ajuntament de Roses presenta
una capacitat de finançament calculada amb els criteris del SEC95 de 4.670.845,10 €.

b) Endeutament 

El  nivell  d’endeutament  previst  a  final  de  trimestre  se  situaria  en  el  49,25% sobre  els
ingressos corrents i per tant per sota del límit establert a la Llei d’hisendes locals.

c) Període mig de pagament a proveïdors

D’acord  amb  la  informació  elaborada  per  la  Tresorera  Municipal,  el  període  mig  de
pagament a proveïdors del 1r trimestre de 2015 ha sigut el següent:

Ajuntament de Roses 11,68 dies

Serveis Municipals de Roses, SA 14,57 dies
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Període mig global 11,96 dies

Conclusions

De les dades detallades en aquest informe que,  com s’ha dit  abans,  són provisionals i
dependran en bona mesura de l’execució dels ingressos i despeses previstes, se’n desprèn
que la previsió de liquidació del pressupost de l’exercici 2015, actualitzada amb les dades
del 1r. trimestre:

a) Assoleix l’objectiu d’estabilitat pressupostària.

b) Assoleix l’objectiu d’endeutament

c) Compleix el termini mig de pagament a proveïdors”

2. Dictamen favorable de la Comissió Informativa de data 20 de juliol de 2015.

A proposta del regidor responsable de l’Àrea d’Economia i Hisenda, el Ple de la Corporació
adopta el següent

ACORD:

Donar  compte al  Ple  de la  Corporació  de l’informe emès per  l’Interventor  municipal  en
relació  a  l’execució  del  pressupost  i  a  l’actualització  dels  objectius  d’estabilitat
pressupostària i endeutament corresponent al PRIMER trimestre de 2015.”*

EXPLICACIÓ DEL REGIDOR PONENT

Sr.  Marc Danés.-  Explica  que és aquell  informe que trimestralment  tots hem d'enviar  a
l'Estat i en el qual podem anar valorant la bona salut econòmica i financera que té aquest
Ajuntament. 

El Ple en queda assabentat. 

07.- PROPOSAR A LA CONSELLERIA D'EMPRESA I OCUPACIÓ DE LA GENERALITAT DE
CATALUNYA QUE FIXI, COM A DIES DE FESTA LOCAL A ROSES PER A L'ANY 2016, ELS
DIES 5 I 8 DE FEBRER

El senyor Francesc Giner, com a responsable de l'Àrea Carnaval i Festes, presenta al ple la
proposta del tenor literal següent: 
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Identificació de l’expedient

Expedient relatiu a fixar els dos dies de festa local a Roses per a l’any 2016.

Antecedents

1.  Mitjançant  escrit  de  data  11  de  juny  de  2015  (RE:  9308/17.06.15)  la  Conselleria
d’Empresa i  Ocupació  de la  Generalitat  de  Catalunya comunica que  un cop publicada
l’Ordre de festes laborals per a l’any 2016, s’inicia la preparació de l’Ordre de Festes Locals
a Catalunya per a l’any 2016. 

Per aquest motiu, d’acord amb l’article 37.2 de l’Estatut dels treballadors que indica que de
les catorze festes laborals, dues tindran caràcter local, i d’acord amb el Decret 177/1980,
de 3 d’octubre, en el qual s’estableix que les dues festes locals seran fixades per Ordre del
Conseller  d’Empresa  i  Ocupació,  a  proposta  dels  municipis  respectius,  cal  que  cada
Ajuntament faci  arribar les seves propostes de festes locals per a l’any 2016, tenint  en
compte que:

 a) L’acord de l’Ajuntament ha de ser adoptat pel Ple, tal com estableix l’article 46 del Reial
decret 2001/1981, de 28 de juliol.

 b) Els dies proposats no podem escaure’s en diumenge ni coincidir amb cap dels dies
festius que s’indiquen a l’Ordre EMO/133/2014, de 14 d'abril,  publicada al  DOGC núm.
6613, de 30 d'abril de 2014, per la que s’estableix el calendari oficial de festes laborals a
Catalunya per a l’any 2015, les quals es relacionen a continuació:

1 de gener (Any nou), 6 de gener (Reis), 25 de març (Divendres Sant), 28 de març (Dilluns de
Pasqua Florida), 16 de maig (dilluns de Pasqua Granada), 24 de juny (Sant Joan), 15 d’agost
(l’Assumpció), 12 d’octubre (Festa Nacional d’Espanya), 1 de novembre (Tots Sants), 6 de
desembre (Dia de la Constitució), 8 de desembre (la Immaculada) i 26 de desembre (Sant
Esteve).

2. El regidor de Cultura i Festes proposa assenyalar com a festes locals de Roses per a
l’any 2016 els dies 5 i 8 de febrer, atès que es creu convenient que les dues festes locals
coincideixin  amb la  festa  del  Carnaval.  Cap  d’aquests  dies  no  escau  en  diumenge  ni
coincideix amb cap festa oficial fixada per la Generalitat.

3. En data 13 de juliol de 2015, la Comissió Informativa Genèrica del Ple ha dictaminat
favorablement la present proposta.

Fonaments de dret
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Primer. L’Ordre EMO/168/2015, de 25 de maig, publicada al DOGC núm. 6888, de 9 de juny
de 2015, estableix el calendari oficial de festes laborals a Catalunya per a l’any 2016. 

Segon. L’art. 37.2 de l’Estatut dels Treballadors estableix que de les catorze festes laborals,
dues tindran caràcter local.

Tercer.  El  Decret  177/1980,  de  3  d’octubre,  estableix  que  les  dues  festes  locals  seran
fixades  per  Ordre  del  Conseller  d’Empresa  i  Ocupació,  a  proposta  dels  municipis
respectius.

A proposta del regidor de Cultura i Festes, Francesc Giner Ballesta, el Ple adopta el següent

ACORD:

Proposar a la Conselleria d’Empresa i Ocupació de la Generalitat de Catalunya que fixi, com
a dies de festa local a Roses per a l’any 2016, els dies 5 i 8 de febrer, atès que es creu
convenient que les dues festes locals coincideixin amb el divendres i dilluns de Carnaval, i
tenint en compte que cap d’aquest dies no escau en diumenge ni coincideix amb cap festa
oficial  fixada  per  la  Generalitat,  d’acord  amb  l’Ordre  EMO/168/2015,  de  25  de  maig,
publicada al DOGC. Núm. 6888, de 9 de juny de 2015.

Comunicar  l’adopció  de  l’esmentat  acord  al  Departament  d’Empresa  i  Ocupació  de  la
Generalitat de Catalunya.

INTERVENCIÓ DE L'ALCALDESSA

Alcaldessa:  L'alcaldessa en apercebre's que, per error, en comptes d'incloure la proposta
per l'any 2016, s'ha tornat a passar la mateixa proposta que es va aprovar l'any passat,
esmena  verbalment  els  dies  que  es  proposen  i  manifesta  que  es  substitueix  aquesta
proposta per la proposta correcta que queda incorporada a l'acta de la sessió. 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'ESQUERRA REPUBLICANA DE CATALUNYA-
AM

Sr.  Verònica Medina.-  En  relació  a  aquest  punt  i  com diu  el  decret  de  3  d'octubre,  els
ajuntaments tenen dret a escollir dues festes de caràcter local de les catorze festes fixades
per la conselleria d'Empresa i Ocupació de la Generalitat de Catalunya. La proposta senyala
els dies 5 i 8 de febrer del 2016 com a festes locals de Roses. 
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A la regidora li sembla una proposta correcta, ja que coincideixin amb el divendres i dilluns
de Carnaval.

En representació del seu grup, explica que consideren el Carnaval de Roses com la Festa
Major d'Hivern del nostre municipi, ja que consolida els lligams entre els nostres ciutadans,
gràcies al retrobament d'amics i famílies, sense deixar de banda l'aportació econòmica per
part de la gent que ens visita durant aquests dies.

La regidora anuncia que votaran a favor d'aquest punt, esperant veure una gran millora del
Carnaval, per tal que Roses torni a ser un gran referent de tota la comarca.

Sense necessitat de votació i per unanimitat dels membres presents, s'acorda aprovar la
proposta tal com ha estat redactada i s'eleva a acord plenari. 

08.-  RATIFICACIÓ  DEL  DECRET  D'ALCALDIA  NÚM.  1370/15.05.2015,   REFERENT  AL
PAGAMENT  DEL  PREU  JUST  AL  SR.  JOAQUIM  INGLÉS  BERTRAN,  PER  A
L'EXPROPIACIÓ DE LES FINQUES SITUADES AL CARRER TRINITAT, 29  I AL CARRER
TARRAGONA, 27-37. 

La senyora Montse Mindan i Cortada, alcaldessa presidenta, presenta la proposta d'acord
que és del tenor literal següent:

Identificació de l'expedient

Expedient relatiu al pagament del preu just per a l'expropiació de les finques situades al
carrer  Trinitat,  29  i  carrer  Tarragona,  27-37,  respectivament,  al  senyor  Joaquim  Inglés
Bertran. 
 
Antecedents

1. Amb data 15 de maig de 2015,  l'Alcaldia va dictar el Decret número 1370/15-05-2015,
el tenor literal del qual és el següent: 

«Antecedents

1. El  Ple  de  l'Ajuntament,  a  la  sessió  que  va  tenir  lloc  el  dia  26  d'abril  de  2011,
s'acordà, entre d'altres aspectes, acceptar el mutu acord en la determinació del preu
just per l'expropiació de les finques situades al carrer del Castell de la Trinitat, núm.
29/ Carrer Tarragona 44 (finca núm. 1) i carrer Pep Ventura,1/ C. Tarragona, 27-37,
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(finca 2) respectivament,  propietat del senyor Joaquin Inglés Bertran, afectades com
sistemes urbanístics locals -espais lliures i vialitat, totalment  la primera i parcialment
la  segona-,  de  130.578  €  i  de  276.967,11  €,  respectivament,  fent  un  total  de
407.545,11 €;  i, així mateix, també s'acordà aprovar la proposta de conveni per a la
determinació  del  preu  just,  signat  en  data  19  de  maig  de  2011,  entre  aquest
Ajuntament i el Sr. Joaquim Inglés Bertran.  

2. Segons el pacte cinquè del conveni, la seva vigència és de quatre anys  des de la
seva signatura, prorrogable per voluntat de les parts. El transcurs d'aquest termini
sense que s'hagi formalitzat la permuta, faculta al Sr. Inglés a exigir a l'Ajuntament el
pagament  del  preu  just  determinat  més  amunt,  en  diners,  juntament  amb  els
interessos de demora que s'hagin meritat a tenor de l'article 57 de la LEF.  Per tant,
els quatre anys de vigència conclouen el 19 de maig de 2015. 

3. En  data  10.03.2015,  RE  3482,  el  Sr.  Joaquim  Inglés  Bertran,  presenta  escrit  a
l'Ajuntament, en què indica,  el proper dia 19 de maig de 2015 aquest Ajuntament li
ha  de  fer  efectiva  la  quantitat  de  407.545,11  €,  més els  interessos que  s'hagin
meritat a tenor de l'article 57 de la Llei d'Expropiació Forçosa, per la qual cosa es
personarà a l'Ajuntament de Roses perquè se li faci efectiva l'esmentada quantitat.

4. Els Serveis Jurídics de la corporació, en data 23 de març de 2015, emeten l'informe
jurídic corresponent. 

 Fonaments de dret

En relació al còmput dels interessos de demora meritats pel retard en el pagament, segons
estableix  l'article  57 de la  LEF la  quantitat  que es  fixi  definitivament  com a just   preu
meritarà  l'interès  legal  corresponent  a  favor  de  l'expropiat,  fins  que  es  procedeixi  al
pagament i des del moment en què hagin transcorregut sis mesos des de la determinació
del preu just, als que es refereix l'article 48 de la LEF. 

Cal tenir en compte que ens trobem en el marc d'un conveni expropiatori al qual les parts
van atorgar voluntàriament una vigència de quatre anys des de la seva signatura (el 19 de
maig de 2011), amb la possibilitat que aquest termini fos prorrogable per voluntat de les
parts, i que en el marc de la llibertat de pactes es va acordar que com a màxima en aquest
termini es podria efectuar el pagament en espècie mitjançant la permuta  amb  una  finca
municipal.  Només  en  cas  que  transcorregut  el  termini  indicat  no  s'hagi  formalitzat  la
permuta, l'expropiat podrà requerir el pagament en metàl·lic del preu just.

Així doncs, tal com manifesta el Sr. Inglés, el termini per efectuar el pagament en espècie
finalitzaria el 19 de maig 2015, dies a quo a partir del qual es podrà exigir el pagament en
metàl·lic  de la  quantitat  determinada com a preu just,  juntament amb els interessos de
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demora pel retard en el pagament que es meritin, si s'escau,  a partir aquesta data, i  en els
termes de l'article 57 LEF.

És cert que els interessos per la demora en el pagament es conceptuen com un autèntic
rescabalament a l'expropiat pel fet de no haver pogut disposar de la quantitat fixada com a
preu just, més enllà dels sis mesos posteriors a la seva determinació (per totes, sentència
del Tribunal Suprem de data 19/01/1993 (RJ 1993/29). 

Tanmateix,  la  Jurisprudència  considera  que  tot  i  que  els  interessos de demora deriven
directament de la llei, es pot pactar la seva renúncia de forma expressa (sentència de 22 de
setembre de 1997, RJ 1997/6473). Així, la llibertat de pactes en la determinació del preu i
forma de pagament pot excloure els interessos de demora, tal com entenem que s'ha fet en
el present conveni, en el qual entenem, en primer lloc, que el termini de 4 anys pactat no es
pot  conceptuar  com un  retard  en  el  pagament  des  del  moment  en  què  és  un  termini
convingut; i en segon lloc, que la clàusula tercera el Sr. Inglés manifesta la seva acceptació
de  la  valoració  com a  partida  alçada  per  tots  els  conceptes,  sense  que  escaigui  cap
increment per cap altre concepte. 

Vist que manquen tan sols dos mesos per a la finalització dels quatre anys que les parts
s'havien concedit per formalitzar la permuta, i que actualment el desenvolupament  de  la
zona on hi havia d'haver la finca municipal a permutar no s'ha executat, procedeix acceptar
la petició del Sr. Inglés en relació al pagament en metàl·lic de l'expropiació en els termes
convinguts. En relació als interessos de demora pel retard en el pagament, aquests només
es meritaran a partir  del finiment del termini  pactat  com a data màxima per efectuar el
pagament.

Proposta de resolució 

Per tot això, es proposa a l'Alcaldia: 

1. Acceptar la petició del Sr. Inglés en relació al pagament, mitjançant taló 
nominatiu, de l'expropiació de les finques  situades al carrer Trinitat, 29 i 
carrer Tarragona 27-37, amb efectes a 19 de maig de 2015. 

2. Aprovar la despesa, per un import total de 407.545,11 €, en concepte de preu 
just  i  ocupació  de  les  finques  situades  al  carrer  Trinitat  núm.  29-carrer  
Tarragona, 44 (130,578 €) i al carrer Pep Ventura, 1 – carrer Tarragona, 27-37 
(276.967,11 €),  respectivament,  afectades per l'expropiació forçosa derivada  
del  POUM,  que  qualifica  les  finques  com  a  sistemes  urbanístics  locals  
espais lliures i vialitat-, amb efectes suspensius a data 19 de maig de 2015. 
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3. Ordenar el pagament d'aquesta quantitat al Sr. Joaquin Inglés Bertran amb DNI
40.419.179-Z, com a propietari de les esmentades finques. 

4. En execució d'allò establert a les clàusules 2a i 5a del conveni, citar a l'interessat
el dia 19 de maig de 2015, a les 11 h, a l'Alcaldia d'aquest Ajuntament (Plaça
Catalunya, 12), perquè vingui a formalitzar l'acta de pagament i ocupació de les
finques.

5. Desestimar la sol·licitud de petició dels interessos de demora, ja que fins a la
data no se n'ha meritat.

6. Ratificar el present decret en el poper Ple ordinari que se celebri.

7. Notificar  el  present  decret  a  l'interessat  i  als  Departaments  d'Intervenció,
Tresoreria,  Gestió Tributària,  Infraestructures i  Serveis i  Urbanisme, per al  seu
coneixement i als efectes oportuns». 

2. La Comissió Informativa Genèrica del Ple, a la sessió ordinària que va tenir lloc el dia
13 de juliol de 2015, va dictaminar favorablement l’assumpte més amunt esmentat. 

A proposta de l'alcaldessa presidenta, senyora Montse Mindan Cortada, el Ple adopta el
següent: 

ACORD 

1. Ratificar el Decret d'Alcaldia núm. 1370/15.05.2015, de data 15 de maig de 2015,
referent al pagament del preu just al Sr. Joaquim Inglés Bertran, per a l'expropiació
de les finques situades al carrer Trinitat, 29 (totalitat de la finca) i al carrer Tarragona,
27-37 (porció de 219 m2), respectivament, el qual es va formalitzar en data 19 de
maig de 2015, mitjançant la signatura  de l'acta de pagament i  ocupació de les
esmentades finques. = Exp. 3375/2007*. 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'ESQUERRA REPUBLICANA DE CATALUNYA-
AM

Sr. Joan Plana.- En representació del seu grup, anuncia que votaran a favor de la proposta i
fa la següent manifestació:

Votarem a favor del punt, perquè també creiem que el projecte és necessari per a la zona.
Per una banda, la vorera del Carrer Tarragona a la zona de la cristalleria és molt estreta i
queda encaixonada entre la valla i els cotxes estacionats. Això dificulta el pas de persones
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amb mobilitat reduïda o amb cotxets. Per tant, creiem que és interessant poder-la ampliar.
Per altra banda, la connexió entre els carrers Trinitat i Tarragona actualment és només a
través d’una escala que és estreta i fosca i que dóna una imatge precària. Això, sumat al fet
que la casa del Carrer Trinitat 29 amenaça de ruïna, també fa necessari que es reformi la
zona per a ampliar i millorar la connexió entre els dos carrers. Per tant, com he dit, el nostre
vot serà afirmatiu. 

I pel que fa al preu just, si l'informe considera que el preu just és aquest i no s'han de pagar
interessos de demora, li sembla correcte. 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'UNIÓ MUNICIPAL DE   CATALUNYA

Sr. José Antonio Valdera.- Manifesta que el seu grup també està d'acord amb els fonaments
de dret dels Serveis Jurídics de l'Ajuntament i que, per tant, es pot pactar la renúncia dels
interessos de demora. És evident que l'acord que s'adopta en aquest ple és legítim i legal i
al senyor Inglés li queda la via judicial per reclamar si creu que hi ha interessos de demora
que s'hagin de pagar. Anuncia que votaran a favor de la proposta. 

Sense necessitat de votació i per unanimitat dels membres presents, s'acorda aprovar la
proposta tal com ha estat redactada i s'eleva a acord plenari. 

09.- DESESTIMACIÓ DEL RECURS DE REPOSICIÓ PRESENTAT PEL SENYOR JOAQUIM
INGLÉS BERTRAN EN ELS SEUS ESCRITS DE DATA 3 DE JUNY DE 2015 I RE: 8482 I 8483
I  CONFIRMAR  LA  RESOLUCIÓ  IMPUGNADA,  EN  RELACIÓ  A  L'EXPEDIENT
D'EXPROPIACIÓ DE LES FINQUES SITUADES AL CARRER  TRINITAT, 29 I AL CARRER
TARRAGONA, 27-37. 

La senyora Montse Mindan i Cortada, alcaldessa presidenta, presenta la proposta d'acord
que és del tenor literal següent:

Identificació de l'expedient

Expedient relatiu al pagament del preu just per a l'expropiació de les finques situades al
carrer  Trinitat,  29  i  carrer  Tarragona,  27-37,  respectivament,  al  senyor  Joaquim  Inglés
Bertran. 

Antecedents
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1. En data  10.03.2015,  RE 3482,  el  Sr.  Joaquim Inglés  Bertran,  va  presentar  escrit  a  
l'Ajuntament sol·licitant que el dia 19 de maig de 2015 se li fes efectiva la quantitat de  
407.545,11 €, més els interessos que s'haguessin meritat a tenor de l'article 57 de la Llei 
d'Expropiació Forçosa, en compliment del conveni de permuta singat amb l'ajuntament el 
19 de maig de 2011.

2. Mitjançant Decret d'alcaldia de data 15 de maig de 2015 es va acceptar la petició de
pagament del justipreu, i es va desestimar la relativa als interessos de demora en base
l'informe jurídic emès en data 23 de març de 2015, que consta en l'expedient. 

3. El pagament es va fer efectiu el dia 19 de maig de 2015, amb la signatura de l'acta de 
pagament.

4. En data 3 de juny de 2015 el Sr. Inglés presenta un recurs de reposició contra el Decret
esmentat, en relació a la desestimació de la petició dels interessos de demora, que basa,
en síntesi, en els següents motius:

1) Reclama els interessos meritats pel retard en el pagament del preu just, des del l'any
2011 fins al 2015 per un import de 56.213,30€; 

2) Reclama els interessos meritats pel retard en la determinació del preu just, des de
l'inici de l'expedient d'expropiació l'any 2007, fins a la determinació del preu, l'any
2011, per un import total de 21.745,71€.

3) En cap lloc del conveni es va pactar la renúncia ni l'exclusió dels interessos, i que el
pacte tercer del conveni no té res a veure amb el pagament dels interessos que es
reclamen, sinó que es refereix a l'acceptació de la valoració tècnica detallada de les
finques expropiades.

4) En data 3 de juliol de 2015, la Tècnica d'Administració General emet informe jurídic,
el qual es transcriu a l'apartat fonaments de dret.

5) La Comissió Informativa Genèrica del Ple, a la sessió ordinària que va tenir lloc el dia
13 de juliol de 2015, va dictaminar favorablement l'assumpte més amunt esmentat.

Fonaments de dret

A continuació s'informen de forma ordenada les pretensions i al·legacions plantejades en el
recurs:

1) Reclamació dels interessos meritats pel retard en  el pagament del preu just, des dels
anys 2011 fins al 2015 per un import de 56.213,30€;
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L'article 57 de la LEF diu literalment  La cantidad que se fije definitivamente como justo
precio devengará el  interés legal  correspondiente a favor  del  expropiado,  hasta que se
proceda a su pago y desde el momento en que hayan transcurrido los seis meses a que se
refiere el artículo cuarenta y ocho.

Com sigui que ens trobem davant d'un conveni de mutu acord que fixa el preu just però
també la forma en què aquest s'haurà de fer efectiu (pacte primer del conveni), cal estar a la
voluntat de les parts. I en aquest sentit, el conveni preveu dues alternatives: en primer lloc
obtenir el pagament en espècie mitjançant la formalització d'una permuta en un termini de 4
anys; o alternativament, i  transcorreguts 4 anys (19 de maig del 2015), es pot optar pel
pagament en metàl·lic.

És a dir,  les parts van convenir  que  el  moment del pagament del preu just  en metàl·lic
quedaria diferit, en qualsevol cas, al transcurs de 4 anys des de la data de la signatura del
conveni,  a  partir  de  la  qual  el  Sr.  Inglés  podria  exigir  el  pagament  o  bé  prorrogar  el
compromís de permuta.

El conveni signat de mutu acord per les parts, no establia una obligació de permutar ni
l'existència d'una responsabilitat en cas de no fer-ho. Sinó que preveia la possibilitat de
que, de forma preferent, es fes efectiu el pagament del justipreu fixat mitjançant l'entrega
d'una altra finca de valor equivalent, és a dir, en espècie. I només en cas de no fer-se en el
termini  esmentat,  l'interessat  podria reclamar el  pagament  en metàl·lic  de la  quantitat  a
partir del dia 19 de maig de 2015.

En definitiva, el conveni estableix com a única conseqüència en cas de no formalitzar-se la
permuta en el termini de 4 anys, que a partir d'aquesta data es podrà exigir el pagament en
diners, així com els interessos que es meritin pel retard en el pagament des del moment en
què aquest s'hagi de fer efectiu, si és posterior al 19 de maig de 2015. 

L'opció escollida per l'expropiat, una vegada transcorreguts els 4 anys sense que s'hagi
formalitzat la permuta, ha estat el pagament en metàl·lic, i el pagament s'ha efectuat sense
ni un dia de demora en relació a la data fixada per a efectuar el pagament, motiu pel qual és
improcedent la seva reclamació.

2) Reclamació dels interessos meritats pel retard en la determinació del preu just, des de
l'inici de l'expedient d'expropiació l'any 2007, fins a la determinació del preu, l'any 2011,
per un import total de 21.745,71€.

En relació als interessos derivats del retard en la determinació del preu just, hem de dir de
forma prèvia que sobre es reclamen per  primera vegada en via de recurs de reposició, ja
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que sobre aquesta qüestió res va dir el Sr. Inglés en la seva instància i, per tant, tampoc es
va resoldre sobre la qüestió en la resolució impugnada.

D'altra banda, s'ha d'entendre que aquests es troben inclosos indefectiblement en el preu
just fixat per les parts, ja que segons el pacte tercer, el Sr. Inglés va manifestar la seva
conformitat  amb la  valoració  com a  partida  alçada  per  tots  els  conceptes,  sense  que
escaigués la reclamació per cap altre concepte. 

En contra del que manifesta el Sr.  Inglés,  no es tracta d'una renúncia ni d'una exclusió
d'aquests interessos, sinó del mutu acord convencional en relació a la fixació del justipreu
per l'expropiació de la finca l'any 2011. Precisament per aquest motiu, el conveni preveu
expressament només els interessos que es puguin meritar pel retard en el pagament a partir
de la data convinguda per les parts, i fa referència només a l'article  57 LEF.

La  jurisprudència  consolidada  i  pacífica  dels  nostres  tribunals  ha  considerat  que  és
improcedent la reclamació i abonament dels interessos de demora derivats del retard en la
fixació del preu just quan hi ha conveni de mutu acord, perquè en el moment de fixar el preu
just  aquests  s'haurien  d'haver  tingut  en  compte,  ja  que  en  aquell  moment  ja  s'havien
meritat. 

Recull tota aquesta jurisprudència, per totes, la Sentència del Tribunal Suprem de 4 de maig
de  2010  (Secció 6a de la Sala Tercera del Contenciós administratiu, Rec.2833/2006) que
desestima un Recurs de cassació contra la Sentència del TSJ de Catalunya de 24/02/2006,
i fonamenta aquesta interpretació de la següent manera: 

«TERCERO.- (...) Al respecto ha de indicarse que la jurisprudencia es abundante y
constante  al  señalar  que  el  justiprecio  fijado  de  común  acuerdo  se  considera
establecido a tanto alzado y por todos los conceptos, incluso intereses del art. 56,
salvo que expresamente se excluyan (Ss. 3 y 11 de mayo de 1999 , que cita las de
28-1-1981,  15-6-1982,  12-2-1985,  28-2-1986  y  18-6-  1991).  En  tal  sentido  se
expresa la sentencia de 30 de abril de 2008, por referencia a la de 20 de junio de
2000 , que se cita en la de instancia, señalando que "en los supuestos de fijación del
justiprecio por mutuo acuerdo del artículo 24 de la Ley expropiatoria no se producen
los intereses de demora en la tramitación y determinación de dicho justiprecio por la
vía del artículo 56 de la mencionada Ley , y ello, sustancialmente, por cuanto siendo
el  precio  así  determinado  resultado  de  la  voluntad  acorde  de  las  partes  con
intereses encontrados (beneficiario y expropiado), aquéllas al fijarlo con el concepto
de "partida alzada por todos conceptos" que dice el artículo 26 del Reglamento de
Expropiación  pudieron  tener  en  cuenta,  para  valorarlo  e  incluirlo  en  la  cantidad
convenida  el  retraso  o  demora  producidos  desde  la  incoación  de  expediente»
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"sentencia  de  22  de  octubre  de  1979  y  de  10  de  marzo  de  1997  (LA  LEY
5924/1997),  recurso  1861/1992".  La  exclusión  de  los  intereses  de  demora,  sin
embargo, no tiene lugar cuando «expresamente se hubiera incluido en (el justiprecio
acordado)  la  percepción  de  los  intereses,  habiendo  de  estarse  por  ello  a  los
términos del convenio» "sentencia de 7 de julio de 1984 ", o, como dice la sentencia
de 9 de julio de 1983 , entre otras muchas que podrían citarse, en el caso de que
«expresamente se manifieste en el acta formalizadora del convenio que además de
la cantidad fijada haya de añadirse la correspondiente a intereses de demora ya
devengados o cualquier otro concepto», de tal suerte que no procede reconocerlos
si «no hicieron los litigantes en la comparecencia en que fue convenido el precio
referencia alguna a la inclusión o exclusión en el mismo de los intereses de demora
en la fijación del justiprecio". 

A la vista d'aquest raonament, i  amb paraules del l'Alt Tribunal en la sentència indicada
anteriorment “difícilmente pueden solicitarse al margen de dicho convenio unos intereses
como los de demora en la fijación del justiprecio que, en su caso, ya se habrían devengado
antes de dicho convenio y, por lo tanto, se pueden tener en cuenta al suscribir el mismo”.

A proposta de l'alcaldessa presidenta, senyora Montse Mindan Cortada, el Ple adopta el
següent: 

ACORD

1. Desestimar el recurs de reposició presentat pel senyor Joaquim Inglés Bertran en els
seus escrits de data 3 de juny de 2015 i RE: 8482 i 8483 i confirmar la resolució
impugnada pels motius indicats als fonaments de dret del present acord.

2. Notificar aquest acord a l'interessat. = Exp.: 3375/07*.

EXPLICACIÓ DE L'ALCALDIA 

Alcaldessa.-  Diu  que en tot  cas,  aquest  recurs és el  primer  que ell  pot  fer  i  davant  la
desestimació pot presentar-se a instàncies superiors. 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'ESQUERRA REPUBLICANA DE CATALUNYA-AM

Sr. Joan Plana.- Diu que es remeten a la declaració del punt anterior i anuncia que també
votaran a favor. 
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Sense necessitat de votació i per unanimitat dels membres presents, s'acorda aprovar la
proposta tal com ha estat redactada i s'eleva a acord plenari.  

10.- APROVACIÓ DEFINITIVA DEL COMPTE GENERAL DE L’AJUNTAMENT DE ROSES,
CORRESPONENT A L’EXERCICI 2014.

El  Sr.  Marc  Danés  i  Zurdo,  responsable  de  l'Àrea  de  Serveis  Econòmics,  presenta  la
proposta d'acord que és del tenor literal següent: 

Identificació de l’expedient

Proposta relativa a l’expedient d’aprovació del Compte General de l’Ajuntament de Roses,
corresponent a l’exercici 2014.

Antecedents

1. Decret de l’Alcaldessa-Presidenta de data 30 de març de 2015 ordenant la formació de
l’expedient del Compte General.

2. Informe de la intervenció municipal de data 7 d’abril de 2015.

3. Decret de l’Alcaldessa-Presidenta de data 7 d’abril de 2015 resolent que es convoqui la
Comissió Especial de Comptes.

4.  Documentació  obrant  en l’expedient  del  Compte General,  posada a  disposició de la
Comissió Especial de Comptes, que aquesta ha pogut examinar i confrontar.

5. El compte general de la Corporació està format per:

1. COMPTES ANUALS DE L’AJUNTAMENT DE ROSES

a) Balanç 

b) Compte del resultat econòmic-patrimonial

c) Estats de liquidació del pressupost

d) Memòria

e) Documentació complementària

f) Informes de l’Interventor
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2. COMPTES ANUALS DE LA SOCIETAT MUNICIPAL SERVEIS MUNICIPALS DE ROSES,
SA.

a) Presentació

b) Òrgans de govern

c) Informe d’auditoria

d) Comptes anuals

e) Certificació d’aprovació dels comptes per la Junta General

 f) Informe de control financer

3. COMPTES ANUALS DE LA SOCIETAT MUNICIPAL PORT DE ROSES, SA.

a) Presentació

b) Òrgans de govern

c) Informe d’auditoria

d) Comptes anuals

e) Certificació d’aprovació dels comptes per la Junta General

           f) Informe de control financer

4.  COMPTES  ANUALS  DE  LA  SOCIETAT  MUNICIPAL  PROMOCIÓ  I
DESENVOLUPAMENT DE ROSES, SL

a) Presentació

b) Òrgans de govern

c) Informe d’auditoria

d) Comptes anuals

e) Certificació d’aprovació dels comptes per la Junta General

           f) Informe de control financer
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5. COMPTES ANUALS DE LA SOCIETAT DE CAPÍTAL MIXT GESTIÓ MEDIAMBIENTAL
DE ROSES, SL.

6.  Dictamen  favorable  emès  per  la  Comissió  Especial  de  Comptes  reunida  en  sessió
ordinària de data 27 d’abril de 2015.

7.  Termini  d’exposició  pública  entre  els  dies  7  de  maig  i  2  de  juny  de  2015,  ambdós
inclosos, sense que s’hagi produït al.legacions ni observacions.

Fonaments de dret

Primer. Article 116 de la Llei 7/1985 de 2 d’abril, reguladora de les bases de règim local.

Segon. Articles 58 i 101 del RDL 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el text refós de la
llei reguladora de les hisendes locals (LRHL).

Tercer. Articles 208 a 212 del RDL 2/2004, de 5 de març pels què s’aprova el text refós de la
Llei reguladora de les hisendes locals (LRHL).

Quart. Articles 89 al 105 del Reial decret 500/1990, de 20 d’abril, de desenvolupament del
capítol  primer,  del  títol  sisè  de  la  Llei  39/1988,  de 28 de desembre,  reguladora  de  les
hisendes locals, en matèria de pressupostos (RP).

Cinquè. Ordre EHA/4041/2004, de 23 de novembre per la qual s’aprova la instrucció del
model normal de comptabilitat local (ICAL).

Sisè. Articles 3, 19 i 22 del Real Decret Legislatiu 2/2007, de 28 de desembre, pel qual
s’aprova el Text Refós de la Llei general d’estabilitat pressupostària (LGEP).

Setè.  Reglament  de desenvolupament  de la  Llei  18/2001,  de  12 de  desembre,  general
d’estabilitat pressupostària (RLGEP), en la seva aplicació a les entitats locals.

Vuitè. Bases d’Execució del Pressupost per a l’exercici 2014 (BEX).

Novè. Resolució de 15/04/11 de la Sindicatura de Comptes, (DOGC 20.04.2011) per la qual
es manté la vigència del conveni de col.laboració per a la coordinació del retiment telemàtic
dels comptes generals de les entitats locals de Catalunya, signat el 18/12/09 pel Tribunal de
Comptes i  la  Sindicatura de Comptes de Catalunya,  amb el qual,  les entitats locals de
Catalunya poden enviar  la  documentació  relativa  al  Compte general  mitjançant  un únic
procediment  telemàtic,  que  permet  considerar  presentats  els  comptes  en  ambdues
institucions a tots els efectes.
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A proposta del Sr. Marc Danès Zurdo, regidor responsable de l’Àrea d’Economia i Hisenda
d’aquesta Corporació, el Ple de la Corporació adopta el següent:

ACORD:

1. APROVAR definitivament el Compte General de l’Ajuntament de Roses  corresponent a
l’exercici 2014.

2. RENDIR  el  compte  esmentat  a  la  Sindicatura  de  Comptes,  d’acord  amb  el  que
determinen els articles 212.5 i 223.5 del RDL 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el
Text Refós de la LRHL.”*

Sr.  Marc  Danés.-  Explica  que  a  les  diferents  juntes  generals  de  les  diferents  societats
municipals en formen part tots els regidors. Manifesta que ja es van aprovar prèviament.
Posteriorment, la comissió especial de comptes es va aprovar inicialment i, com que hi ha
hagut eleccions municipals pel mig, pertoca a un ajuntament diferent   Posteriorment, acaba
amb aquesta aprovació definitiva del compte general de 2014.  

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'ESQUERRA REPUBLICANA DE CATALUNYA-
AM

Sr. Gerard Teixidó.- Manifesta: 

Fa tot just un mes i mig que el nostre grup forma part d’aquest consistori i no ha intervingut
en cap part del procés de gestió del compte general corresponent a l’exercici 2014, en
conseqüència, considerem que no poden votar-hi a favor.

Dit això, creiem  que com a acte de responsabilitat per part del nostre grup, si que hem de
facilitar i permetre’n l’aprovació i, per aquest motiu, ens abstindrem en aquesta votació.

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT POPULAR

Sr. Manel Escobar.-  Explica que el seu grup municipal votarà a favor de la proposta pel fet
que aquests comptes que avui es presenten a aprovació també van ser els comptes del seu
grup municipal. 

Tot se guit es passa a votació i se n'extreu el següent resultat: 
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Vots a favor: Nou (9)  Montse Mindan, Carles Pàramo, Juan M. Fernandez, Marc Danés,
Anna Jorquera, Manel Escobar, Àngel Tarrero, Francesc Giner i Fèlix Llorens. 

Vots en contra: Cap (0)

Abstencions:  Vuit  (8)  Joan  Plana,  Èric  Ibañez,  Verònica  Medina,  Gerard  Teixidó,  Olga
Simarro, Antonio Rodríguez, José M. Alvarez i José A. Valdera.   

En veure el resultat de les votacions,  l'Alcaldia Presidència declara aprovada la proposta tal
com ha estat redactada i s'eleva a acord plenari. 

11.-  MOCIÓ  DEL  GRUP  MUNICIPAL  DE  CONVERGÈNCIA  DE  ROSES,  DEL  GRUP
MUNICIPAL DE GENT DEL POBLE I  D’ESQUERRA REPUBLICANA DE CATALUNYA-AM
PER EXIGIR AL GOVERN D’ESPANYA LA PROMPTA RETIRADA DE TOTES LES RESTES
DE LA COBERTURA DEL RADAR DISSEMINADES PER LA FALDA DE LA MUNTANYA DE
PENÍ, ENRE ELS TERMES MUNICIPALS DE ROSES I CADAQUÉS

El senyor Carles Pàramo, responsable de l'àrea d'Urbanisme, presenta la proposta que és
del tenor literal següent:

Fa uns mesos, a la Base Militar de Pení, EVA 4,  Escuadrón de Vigilància Aérea número 4,
situat en el cor del Parc Natural del Cap de Creus, es va desmuntar el darrer dels dos antics
radars l’antena del qual, estava coberta per una estructura feta de metall i fibra de vidre.

Durant l’operació de desmantellament de l’estructura, el dimecres 4 de febrer de 2015, la
coberta  fou  arrossegada  pel  fort  vent  de  tramuntana,  quedant  tota  ella  absolutament
destrossada i escampada per la falda de la muntanya en la vessant que dona a la riera de
Jònculs. 

Quant han passat més de 5 mesos, les restes de la coberta continuen escampades sense
tenir noticies de que estigui prevista la seva retirada.

Es tracta d’una gran quantitat de trossos de metall i/o fibra de vidre, grans i petits, els quals
per la seva previsible perdurabilitat a l’ambient són i seran  causa de contaminació en el
medi ambient i de perill per a les nombroses persones que transiten per l’indret, dins del
Parc Natural.

També és causa de preocupació i escàndol el fort impacte visual o paisatgístic provoca la
existència  dels  grans fragments de la  coberta  visibles  fins  i  tot  a  milers  de metres de
distància. 

Per tot això, es proposa al Ple de l’Ajuntament de Roses l’aprovació de la següent moció
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MOCIÓ

Exigir al Gobierno de España la prompta retirada de totes les restes de la coberta del radar
disseminades per la falda de la muntanya del Pení, entre els termes municipals de Roses i
Cadaqués.

Reclamar a la Direcció del Parc Natural del Cap de Creus l’obertura d’un expedient en el
que hi consti un informe on es determinin les conseqüències del impacte causat per la
caiguda de les restes de la coberta del radar i la seva permanència en el medi ambient.

També cal facin avaluació de la perillositat i determinació de quines són les restes les quals
cal una retirada urgent a causa de la seva perillositat respecte a les persones i el medi
ambient. Igualment cal valorar l’afectació paisatgística. 

Igualment cal que l’informe especifiqui proposta de calendari d’actuació i mesures per a la
restauració  de  tots  els  danys  existents  o  produïts  a  conseqüència  de  les  tasques  de
retirada.

Comunicar  aquest  acord al  President  del  Congrés  dels  Diputats,  al  senyor  Ministre  de
Defensa  i  a  la  senyora  Ministra  d’Agricultura,  Alimentació  i  Medi  Ambient,  al  senyor
Conseller de Territori i Sostenibilitat i al Consell Comarcal de l’Alt Empordà i als ajuntaments
de Cadaqués, Port de la Selva, Selva de Mar, Llançà, Vilajuïga, Pau i Palau-saverdera i a la
Direcció del Parc Natural de Cap de Creus per a si volen fer seva la present moció.

EXPLICACIÓ DEL REGIDOR PONENT

Sr. Carles Pàramo.- Això, com es va explicar a la comissió informativa, passat un temps
més que prudencial, cinc mesos sense veure que no hi ha cap gest ni cap notícia referent a
la retirada d'aquelles restes que hi ha allà i després de rebre missatges per whatssapp amb
fotos incloses de gent que transita per aquell espai, a més de comprovant-ho personalment
manifesta que això no pot ser, no és bo i que és una afectació del paisatge. Per aquest
motiu, proposen al ple l'aprovació d'aquesta moció per comunicar-ho a totes les entitats
implicades. En aquest cas ho comuniquen al Govern d'Espanya, perquè ells determinaran
quin organisme del Govern d'Espanya va ser el que es va encarregar de fer el desmuntatge i
després el muntatge. Aleshores, ho comuniquen  amb un document genèric, tot i que ho
posem en coneixement del ministre de Defensa, perquè és part afectada i de la ministra de
Medi Ambient, perquè també és part afectada i lògicament al Consell Comarcal i a la  resta
de municipis,  perquè ells formen part  de la Junta Rectora del Parc Natural  del Cap de
Creus. 
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INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'ESQUERRA REPUBLICANA DE CATALUNYA-AM

Sr. Joan Plana.- A tot el que s'ha dit afegeix que ja que es parla de la Base Militar de Pení,
potser seria convenient obrir el debat sobre la necessitat de tenir o no aquesta Base Militar.
El regidor d'Esquerra recorda als presents que és una base militar construïda arran d'un
pacte  amb  els  Estats  Unitats,  per  defensar-nos  d'una  hipotètica  invasió  de  la  Unió
Soviètica, risc que entenen que avui en dia està més que superat i, per tant, també estaria
bé obrir el debat sobre si Roses, realment, necessita aquesta base militar i si tots aquests
terrenys no estarien més ben aprofitats formant part del Parc Natural, per exemple. 

INTERVENCIONS DEL GRUP MUNICIPAL DELS SOCIALISTES DE CATALUNYAPSC-CP

Sra. Olga Simarro.- Fa les següents manifestacions:

Según información del teniente coronel de EVA4, la Base Militar de Paní, a primeros de junio
se llevó la pregunta al Congreso de los Diputados que fué contestada a primeros de julio,
conforme estaban retirados los restos desde mayo.

Esto ya lo comentamos en la misma informativa. Los trozos esparcidos de ródano estan en
un almacén para ser separados por expertos y a la espera de aprobar un presupuesto para
su traslado a otras dependencias. 

El encargado de la retirada de los restos es el Ministerio de Defensa, por lo que si alguien
encuentra algún resto, ja que es possible debido a que se esparció en diminutos trozos,
sólo ha de llamar a la Base Aèrea y serán retirados, ya que se hacen batidas contínuas. La
última fue el pasado 23 de julio. Anuncia que votaran en contra de la proposta.  

INTERVENCIONS DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT POPULAR

Sr. Àngel Tarrero.- Fa la següent intervenció: 

En relació a aquest tema, explica que a la Mesa del Congrés dels Diputats es presenta un
escrit per part del Grup de Convergència i Unió, en aquest cas el diputat Liu Guillaumes
Girafols que va presentar l'escrit que el senyor Tarrero llegeix a continuació.

“En su calidad de Diputado del Grupo Parlamentario Catalán de Convergencia y Unión y al
amparo  de  lo  establecido  en  el  artículo  185  del  Reglamento  de  la  Cámara  formula  al
Gobierno la siguiente pregunta solicitando su respuesta por escrito.
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El  miercoles,  4  de  febrero  del  2015,  la  bola  de  la  base  del  rádar  del  Pení  de  Roses
desapareció víctima de la tramontana y no retirada por obras como se dijo en un primer
momento. El globo de protección del rádar salió volando por el fuerte temporal de viento,
sin  que  provocara  otros  daños.  Ambas  esferas  tienen  la  función  de  proteger  de  las
inclemencias del tiempo el rádar que tiene debajo. Precisamente, por eso están hechas con
materiales sofisticados y ligeros. En parte, con fibra de vídrio, que deben dejar paso a las
ondas  aunque  proteger  la  estructura,  unas  características  que  hace  que  sean  más
vulnerables. Desde este incidente han pasado más de cuatro meses y siguen esparcidos
grandes trozos de material de fibra de vidrio, material contaminante y que puede provocar
daños tanto mediambientales como para las personas que transitan por la zona. 

¿Cuándo piensa el Gobierno mandar a los encargados del ejército o responsables técnicos
a recoger los fragmentos de burbuja que cubria el rádar de la base del Pení de Roses y que
des del 4 de febrero del 2015 estan esparcidos por los alrededores de la base? ¿A qué es
debida esta demora? ¿Es consciente el Gobierno de la peligrosidad de tener este material
contaminante esparcido por el territorio y su impacto mediambiental?” 

Aquestes preguntes es van plantejar al Congreso de los Diputados el 16 de juny del 2015.
La resposta que fa el Ministerio de Defensa és la següent: 

“Se informa al  senyor Diputado que el  pasado día 8 de mayo de 2015 se completó la
recogida de todos los fragmentos y los mismos se encuentran depositados en un almacén
a la espera de su retirada por una empresa especializada en la recogida y tratamiento de
dichos residuos”. 

Tot seguit, el senyor Àngel Tarrero explica la posició del seu grup. Informa que després de la
comissió  informativa  de la  setmana  passada va  visitar  la  zona.  A  la  passada comissió
informativa es va comentar que es trobaven trossos de fins a tres metros de llarg i diu que
no n'ha vist cap. Ha contactat amb responsables de la base del Pení interessant-se per
aquest tema i li confirmen el que diu l'escrit de resposta del Ministerio de Defensa al seu
grup  del  Congreso  de  los  Diputados,  però  degut  a  l'alarma  creada  als  mitjans  de
comunicació, una altra vegada han realitzat batudes per tota la zona afectada i de les restes
que parlen els regidors que presenten la moció no han trobat res. El senyor Tarrero diu que
pot posar  a disposició del senyor Carles Pàramo un reportatge fotogràfic que confirma les
seves paraules. Dit això, creu que la moció que estan presentant està fora de lloc. La moció
no té sentit i està convençut que de tractar-se d'unes instal·lacions no militars, no estarien
parlant de tot això. Però està clar  que es tracta d'una base militar del Ejército del Aire
Español,  la  qual  tenim que recordar  que està prestant  un servei  als  aeroports  civils.  El
regidor no sap si tenen coneixement de la prestació d'aquest servei, com per exemple al
aeroport  de Barcelona, que sense la informació que està donant, no podria funcionar amb
total garantia. El senyor Tarrero puntualitza que està parlant dels aeroports civils.
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Per Tots aquests motius, el Partit Popular de Catalunya a Roses demana que no presentin la
moció i lògicament si la presenten votaran en contra de l'esmentada moció. 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE CIUTADANS 

Sr. José Manuel Alvarez.- Diu que Ciutadans-Roses no té cap dubte sobre la feina que
realitza el regidor de Medi Ambient en aquest sentit. L'únic dubte que té és en les formes de
solucionar aquest problema. Ara exposarà el posicionament de Ciutadans Roses i després
farà unes preguntes per aclarir aquests dubtes.

“En  relación  a  la  moción  presentada,  la  posición  de  nuestro  grupo  és  la  siguiente:
Ciudadanos va a trabajar en la direccion de solucionar lo más ràpidamente possible los
problemas reales de los vecinos de Roses que es lo que verdaderamente esperan. Si el
problema radica que en la montaña de Pení todavía quedan restos de una de las bolas que
se rompió a causa de la tramontana, la solución más rápida pasa por llamar al teniente
coronel, jefe del escuadrón y explicarle los hechos como hemos hecho nosotros y el muy
amablemente, se ha puesto a nuestra disposición para ordenar los trabajos necesarios de
recogida de los restos que pudieran quedar” 

El regidor puntualitza que, per altra banda, és un problema desconegut per ell.

“Se hizo una limpieza y todo lo recogido se puede comprobar que está en un hangar del
escuadrón, en espera de presupuesto para trasladarlo a una planta de reciclaje de este
material específico. 

No consideramos que el hecho de unirse a mociones de este tipo ayude a recoger los
materiales que quedan en la montaña, sinó todo lo contrario. Creemos, y así lo practicamos
con la alcaldesa y con los regidores del equipo de gobierno  manifestándoles directamente
pequeñas anomalías de la vida pública que nos trasladan directamente nuestros vecinos
con la sola intención de su pronta solución y no para obtener medallitas políticas”

En  el  hipotètic  cas  que  aquesta  moció  tingués  un  transfons  polític  de  crítica   contra
l'estament militar i tot el que representa en el nostre país, cal recordar per fer una mica
memòria  y  justicia  que,  sense  tenir  obligació,  atès  que  ja  havien  finalitzat  les  tasques
militars, una bateria de l'artilleria comandada per el tinent coronel Moscoso va realitzar a
petició  d'aquest  Ajuntament  una  sortida  alfa,  consistent  en  la  neteja  i  ordenació  de
Falconera, ja que uns vàndals van causar greus danys en les instal·lacions, sense perjudici
de tota la gran actuació realitzada després. 
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Creiem en la solució dels problemes dialogant y no emprenent accions com aquesta, que al
nostre  entendre  desvien  l'atenció  que  en  aquest  cas  és  de  treballar  per  la  neteja  i  la
conservació del nostre Medi Ambient. 

Per tot el relacionat, havent fet les gestions oportunes per a donar una solució real, entenen
que aquesta moció ja no té sentit. El regidor de Ciutadans anuncia que votaran en contra i
no s'uniran a la moció.

Afegeix que no té gaire experiència política com els presents hauran pogut comprovar i
segueix explicant que en aquest mes i mig molts veïns l'han informat de molts problemes
de Roses. De forma humil ha anat a parlar amb l'alcaldessa i el primer cop que va anar a
parlar amb l'alcaldessa li  va dir que Ciutadans Roses no vol portades, Ciutadans-Roses
només vol solucionar els problemes  sense cap intenció de medalletes. 

La senyora alcaldessa,  molt  amablement ha escoltat  els  problemes que el  regidor li  ha
plantejat, felicita l'alcaldessa per haver solucionat aquests problemes dialogant, parlant-ne i
per això pregunta al senyor Pàramo si ha anat a parlar amb el tinent coronel, si ha fet un
cafetó amb ell i si ha intentat solucionar aquest problema.

Sr. José Antonio Valdera.- Manifesta, en relació a l'informe del Congrés, que no repetirà el
que han dit  els companys Olga Simarro o Àngel Tarrero, però és evident que hi  ha una
resposta en el propi Congrés de Diputats.

Des d'Unió Democràtica, en aquest cas Unió Municipal de Catalunya, que representa en
aquest ple, creiem en el principi de subsidiarietat com ja van dir a la comissió informativa i
aquest  principi  de subsidiarietat,  evidentment,  com ha dit  el company,  passa per intentar
resoldre el problema amb la instància que suposadament l'havia creat que era l'Esquadró de
Vigilància Aèria Número 4. 

S'adreça al regidor ponent que, a la comissió informativa, li va respondre que no valia la
pena  parlar  amb  l'Esquadró  de  Vigilància  Aèria,  perquè  donaven  per  fet  que  no  ho
resoldrien. Creu que primer s'ha de dialogar, s'ha de demanar qui causa el problema, per tal
que pugui posar els mitjans per solucionar-ho. Li consta que ja ho van fer, però hi ha aquests
petits trossos que han quedat disseminats, que encara no s'han recollit  i  estan en plena
sintonia per recollir qualsevol tros que s'indiqui, en el punt exacte on es determini.

Per tant, el seu grup municipal creu que aquesta moció té una connotació més política que
no pas de solucionar el problema de forma efectiva. Anuncien que, per tant, s'abstindran a
les votacions.
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RESPOSTA DEL REGIDOR PONENT

Sr. Carles Pàramo.- Diu que mirarà de respondre un per un. Dóna les gràcies pel suport a la
moció  tant  de Gent  del  Poble  com d'Esquerra Republicana,  perquè era una moció  ben
basada en defensa dels interessos del poble. 

Diu que des que ens assentem aquí i ens presentem a les eleccions, tots som polítics i tot el
que diem és fer política, en aquest cas, local.

Diu que li fa gràcia aquest front de persones que se senten afectades gairebé directament i
que han de passar a defensar una administració que no és la nostra, ni és la local de Roses
ni és la Administració Municipal, que és a tot arreu. Un front en defensa d'una administració
que està tan allunyada del ciutadà com és la administració de l'Estat.

El senyor Pàramo diu que té la foto aquí del dia 9 de maig i el telèfon no enganya. El regidor
Àngel Tarrero ha manifestat que havien retirat aquestes restes el dia 8 de maig, a la qual
cosa el senyor Pàramo respon que disposa d'una foto feta amb la seva pròpia càmara del
dia 9 de maig, amb motiu d'una excursió que va fer amb la gent de l'Associació de Roses
contra el Càncer. El mateix senyor Páramo, quan van pujar en tren fins el Puig Alt, va fer la
foto des d'allà  on es veuen les taques blanques de les restes que han quedat.  No dirà
falsetat, sinó equivocació o errada en la data que s'ha esmentat, perquè no és veritat que el
dia 8 s'haguéssin retirat les restes, perquè té una foto del dia 9 de maig. 

A més a més, el dia 24 de juny un ciutadà de Roses, de qui no dirà el nom, també té una foto
d'aquí. Va fer una fotografia d'ell amb la seva montain-bike, passant pel camí. Aquest senyor
fa una foto de la seva bicicleta i la peça grossa, que és més grossa que la bicicleta. Per tant,
que no diguin que està retirat el dia  8 de maig, perquè les fotos no enganyen. 

Allò continua brut, continua escampat, continua essent un atemptat al paisatge i continua
essent un atemptat al medi ambient. 

Hi  ha dues parts  d'aquesta moció,  una demanant  al  Govern d'Espanya,  perquè sigui  el
Ministerio de Defensa, sigui el Ministeri d'Agricultura, Alimentació i Medi Ambient o sigui qui
sigui, perquè això no ho sabem, es netegi i que es retiri tot el que hi ha.

El senyor Pàramo no creu que sigui una qüestió que estigui en mans d'un tinent coronel, en
absolut. No és un tema domèstic de la base, és un problema del Govern, perquè la licitació i
la gestió, la contractació i la supervisió de tota aquesta obra no depèn del Coronel, cosa que
pot assegurar i perquè coneix l'estament militar.

Tampoc vol que ningú interpreti això com anar en contra d'un estament militar i s'adreça al
senyor José Manuel Alvarez que va ser testimoni quan ell va assistir amb molt d'orgull i amb
molta bonomia a la celebració de la Mare de Déu del Carme, on domina l'estament militar. 
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Manifesta que no és això, però quan hem de ser rigorosos, hem d'exigir tant sigui als militars
com als civils, als funcionaris o als polítics que facin les coses ben fetes. Ja n'hi ha prou que,
com que són militars, ningú s'atreveix a dir res. 

Ningú s'ha atrevit a dir res, ni el Parc Natural del Cap de Creus. Aquesta és la segona part
de la moció, ni tampoc s'han atrevit a dir res associacions de protecció del Medi Ambient de
la província de Girona i de la comarca de l'Alt Empordà, que tots han callat. Dons si ells que
són els grans valents no diuen res... Humilment han d'aixecar la bandera vermella i demana
que es retiri allò, que no està ben fet. 

Per tant, aquella moció té dues parts: una primera part, d'instar al Govern que ho retiri i una
segona part, dir al Parc Natural que vetlli pel seu compliment. i aquesta és la intenció no és
política, és en defensa del territori, en aquest cas, el terme municipal de Roses. 

Diu que les fotos no enganyen, una foto de la bicicleta d'un ciutadà de Roses a costat d'una
peça més grossa que la bicicleta escampada per la muntanya enviada per un ciutadà de
Roses el dia 24 de juny, a més de la foto que va fer personalment el dia 9 de maig, l'endemà
que en el Congrés dels Diputats es digués que s'havia retirat això. 

Reconeix que els dos regidors tenen la raó, perquè la base és un sistema de defensa, però
que alhora té un servei civil. Cada cosa en el seu lloc. Si li diguessin d'enretirar la base, si hi
hagués una alternativa hi estaria totalment d'acord, però si no hi ha alternativa està a favor
que s'hi quedi. 

Diu que, com a diputat, ha tingut l'oportunitat, més que no pas l'honor,  de demanar que la
part de la base de baix quedi desafectada de Defensa i s'afecti a Medi Ambient, ja que es va
aprovar en el Congrés dels Diputats, tant a la Comissió de Defensa com a la Comissió de
Medi Ambient que el replegament que ha de fer la base és quelcom que tenen totalment
preparada amb tota una sèrie d'obres i que en el seu moment el ministeri de Medi Ambient
traslladi l'ús de la base que tenen abaix, construïda pels americans entre els anys 1956 i
1960, perquè passi a disposició del Parc Natural del Cap de Creus.

El regidor ponent considera que aquest seria el lloc idoni per tenir les instal·lacions del Parc
Natural del Cap de Creus i no pas allà on estan ara, a Sant Pere de Rode, que és un lloc on
has d'anar expressament i  molt  inconvenient per qualsevol persona que hagi de fer  una
gestió, que ha  de pujar fins a  Sant Pere de Rode. 

En canvi, aquesta zona que proposa, està a cavall, equidistant de les tres poblacions que
tenim el Parc Natural col.lindant amb el mar, que és Port de la Selva, Cadaqués i Roses. 

Aquesta és la resposta que donen i, per tant, ratifiquen la presentació de la moció. El regidor
ponent diu que no es va assabentar de la resposta que van donar en el Congrés. Diu que se
n'hauria assabentat si li haguessin dit que ho retirarien en una data determinada i quan li van
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dir que el dia 8 de maig ja ho havien retirat, va dir que això no funcionava i, per tant, es
ratifiquen en la presentació de la moció per part de Convergència. 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'UNIÓ MUNICIPAL DE CATALUNYA

Sr.  José  Manuel  Alvarez.-  Demana  intervenir  per  al·lusions,  a  la  qual  cosa  l'alcaldessa
respon que podrà intervenir en el segon torn d'intervencions.

SEGON TORN D'INTERVENCIONS

INTERVENCIONS DEL GRUP MUNICIPAL D'ESQUERRA REPUBLICANA DE CATALUNYA-
AM

Sr. Joan Plana.- Diu que a nivell d'eficiència de la moció, pregunta si l'Equip de Govern té
constància que qui  sigui  que estigui  organitzant  el  sistema de defensa del  proper  Estat
Català, potser seria convenient que li fessin arribar, perquè potser a nivell d'eficiència ho
resoldrem  abans  que  enviant-ho  només  a  Madrid.   Evidentment,  es  ratifiquen  en  la
presentació de la present moció. 

Alcaldessa.- Respon que esperen que sigui eficaç i eficient. 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT POPULAR DE CATALUNYA

Sr. Àngel Tarrero.- En relació a la intervenció del senyor Joan Plana manifesta que segons
va entendre no volien un exercit català, però si es fa li sembla fantàstic, perquè així trauran
gent de l'atur. 

El senyor Tarrero s'adreça al senyor Carles Pàramo per dir-li que ell també té un reportatge
fotogràfic actual, d'aquesta setmana passada i ha constatat que ja no queda res. En principi,
aquests trossos tant i tant grans de tres metros o d'un metre que varen comentar, ja està net.
Simplement és això, que una vegada ja està net, si ho volen presentar, que ho presentin,
però és això que ha dit. 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE CIUTADANS 
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Sr. José Manuel Alvarez.- Intervé per recordar a l'alcaldessa que no ha rebut resposta a la
seva pregunta, en relació a la intencionalitat. 

Diu que unes persones que ens obren els braços, que estan per nosaltres, l'únic que volen
és que els diguem on són aquests trossos per anar a recollir-los. Diu que el que fan és que
amaguen aquesta informació, no la donen a aquests senyors. 

Pregunta a l'alcaldessa si no hauria estat més fàcil que aquestes persones que li han dit que
quedaven aquests trossos, els haguessin comunicat que informarien a la base per tal que
ells, molt amablement i molt humilment, recollissin aquests trossos, perquè li sembla que les
solucions dialogants també són correctes.

 El regidor de Ciutadans diu que  no cal fer aquest bombo i platillo, a banda que li agradaria
que tots plegats anessin algun dia a conèixer aquesta base. Demana que no fem tant de
“bombo i platillo” i solucionem les coses dialogant. 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'UNIÓ MUNICIPAL DE CATALUNYA

Sr. José Antonio Valdera.- Diu que va fer el servei militar a l'EVA4, per la qual cosa coneix la
Base Militar del Pení perfectament, tot i així no li importaria tornar. 

Sr.  José  Manuel  Alvarez.-  Respon  que  ell  no  la  coneix  i  seria  interessant.  Ho  diu  per
educació i humilitat. 

Sr.  José Antonio  Valdera.-  Diu  que des d'Unió  no posen en dubte que encara hi  hagin
trossos disseminats, perquè poden haver-ne i l'efectivitat al cent per cent, de vegades, és
difícil. Pot haver-hi algun tros, no ho posen en dubte i si algú ha trobat algun tros i consta en
alguna fotografia, creu que no hi ha cap problema, perquè poden haver-n'hi. 

Opina que tots els que estan aquí, estan per fer política, però la política es pot fer de moltes
formes. Diu que proposen de fer una política efectiva, és a dir, intentar resoldre el problema
atacant el focus, en aquest cas l'Esquadró de Vigilància Aèria, de forma que quan algú es
troba un tros, comunicar-ho perquè el recullin i una altra és fer política propagandística. No
dir on estan aquests trossos i presentar una moció directament al Ple municipal per adreçar-
la al Congrés dels Diputats. 

Afirma  que  el  seu  grup  creu  més  en  la  política  efectiva  que  no  pas  en  la  política  de
propaganda. 
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SEGON TORN DE RESPOSTA

Sr. Carles Pàramo.-  Respon al senyor Álvarez que ha dit que no entén de política. El senyor
Pàramo li  respon que en sap,  però no en sap prou i  el  que sap és com funcionen les
administracions o, en tot cas, en sap una mica. 

Diu  que  presentant  la  petició,  el  que  és  fa  és  ajudar  la  persona  responsable.  Segueix
explicant que si el  Grup de Convergència i  Unió no haguessin fet la pregunta a Madrid,
pregunta si haguessin anat a respondre. 

Pregunta fins a quin punt l'Administració va ser diligent i sincera quan va dir:  ja està retirat,
quan ell té una foto del dia després que ells asseguraven que no estava retirat i tenen una
foto d'un ciutadà de Roses del 24 de juny que deia que acabava de trobar-se amb això que
és un perill i demanava que féssin alguna cosa.

Diu que, aleshores, no sap fins a quin punt no estem ajudant a les persones responsables
de la base. 

Quan al tema del diàleg i totes aquestes coses, al senyor Pàramo li sembla que ha capgirat
una mica la responsabilitat. Per sobre de qualsevol tema, l'autoritat que hi ha en un poble és
l'alcaldessa, en el cas de Roses.   

L'obligació, un cop aixecat aquest bombo i plateret -que diu el senyor Álvarez- en el Congrés
dels  Diputats,  i  que el  senyor  Pàramo diu que per  això  són els  diputats,  per  portar  les
inquietuts dels territori.

Considera que ningú s'ha d'estranyar que el critiquin, perquè a l'Equip de Govern el critiquen
molt, començant per l'oposició i han sentit coses en aquests dies en un termini tan curt de
temps. 

Pregunta si això no ha d'anar al revés de com ho planteja. Diu que el senyor tinent coronel
hauria  d'haver  trucat  dient:”Senyora  alcaldessa  de  Roses,  ens  ha  passat  això,  però  no
pateixi que retirarem tots els trossos que hi ha” A la que passen cinc mesos i no ho retiren, hi
ha un bombo i plateret. El senyor Pàramo pregunta si no és el revés, que haurien d'haver
estat  ells  que haurien d'haver avisat  i  dir.  “senyora alcaldessa veig que hi  ha inquietud.
Sàpiga que en tal data ho retirarem.”

Diu que és el tinent coronel, el responsable o el portaveu dels responsables que això hagi
passat. 

Després va a la segona part, que és el toc d'avís, i que no poden dir que sigui una crítica
contra l'Estat Espanyol, perquè també fan una crítica implícita a un estament nacional català,
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que  és  el  Parc  Natural  del  Cap  de  Creus,  on  els  diem:  Escolteu,  potser  que  obriu  un
expedient. A veure què ha passat, informeu. 

Diu que hi ha una altra manera de fer les coses, també indirecta i comenta que hi ha altres
institucions que van com a garants de la qualitat ambiental del país i que en un fet com
aquest  no  han  obert  boca  i,  en  canvi  han  obert  boca  per  dir  alguna  cosa  contra  un
arranjament d'una carretera que porta a Montjoi.  

El senyor Pàramo pregunta si hem de continuar essent hipòcrites i  fent veure que això ho
veig i això no ho veig, quan  hi ha una acció que perjudica al poble de Roses o el nostre
territori  i  no hi  ha resposta dels  responsables.  Considera que és una funció nostre,  de
l'Ajuntament i,  en aquest cas, a través d'una moció en el ple, d'avisar.  Això no és anar en
contra aquest ni contra aquell,   i  no és anar en contra aquest ni contra aquell,  ni contra
aquest estament ni contra l'altre,  ni tampoc polititzar. 

Afirma que estem política local i estan dient que ho arreglin. 

Quan el senyor Valdera ha dit que el regidor ponent va dir que no valia la pena parlar amb el
tinent coronel, no va dir que no valia la pena. Mai a la vida dirà no val la pena. 

Encara que no ho han pogut repetir, quan el van elegir el 2011, de les primeres visites que
va fer acompanyat de l'aleshores tinent d'alcalde i avui alcaldessa, Montse Mindan, una de
les visites que van fer va ser pujar a la base del Pení, quan encara hi havia el tinent coronel
Roberto Pla i els va ensenyar les instal·lacions. Explica que pugen cada any allà, a la festa
que fan a la patrona, La Verge de Loreto,  i el temps que ell va ser alcalde hi van pujar
sempre i la relació és bona, però en aquest cas no és a ells que els toca dir-los què passa,
sinó que són ells que els que han dir què ha passat i que ja ho arreglaran. 

Diu que és una bona relació d'un veí més, com són els militars del Pení dins d'una comunitat
que en aquest cas és municipal, l'Ajuntament de Roses.

Alcaldessa.- Explica que respecte als altres temes, de si necessitem o no les instal·lacions,
haurem de presentar una altra moció, perquè no es correspon a la moció parlar d'avui en dia
sobre necessitats o no. I més enllà del bombo i plateret, sí que vol dir que, a nivell d'Alcaldia,
estan parlant estrictament d'Administració.

Agraeix al senyor Alvarez que digui que l'Equip de Govern ha arreglat coses i que poden fer
un  cafè,  però  les  interadministracions  són  sempre  relacions  per  escrit.  L'administració
sempre escriu i sobretot a efectes de les posteriors responsabilitats que es puguin esdevenir.
Només volia afegir això del perquè es necessita sempre que el document vagi per escrit.

Tot seguit passen a votació de la moció.
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Vots a favor: Onze (11) Montse Mindan, Carles Pàramo, Juan M. Fernández, Marc Danés,
Anna Jorquera, Francesc Giner, Fèlix Llorens, Joan Plana, Èric Ibañez, Verònica Medina,
Gerard Teixidó.

Abstencions: Cap (0)

Vots en contra: Sis (6) Olga Simarro, Antonio Rodríguez, José M. Alvarez, José A. Valdera,
Manel Escobar i Àngel Tarrero. 

En veure el resultat de les votacions l'Alcaldia presidència aprova la moció tal com ha estat
redactada i s'eleva a acord plenari. 

12.- PRECS I PREGUNTES

INTERVENCIONS DEL GRUP MUNICIPAL D'ESQUERRA REPUBLICANA DE CATALUNYA-
AM

Sr. Joan Plana.- Fa les següents intervencions: 

01.-  Primer de tot, tenim alguns comentaris sobre la nova Riera Ginjolers. El primer i més
urgent que volem traslladar al govern és que les pilones que s’han instal·lat per tal de fer de
topall perquè els cotxes aparquin (que ja són popularment anomenades “devorapeus”) són
perilloses perquè fan que la  gent  que passa,  especialment la  gent  gran,  s’entrebanqui  i
caigui. Hem rebut moltíssimes queixes dels veïns en aquest sentit i els demanaríem que
prenguin alguna actuació al respecte. Un dels motius que creiem que fa que siguin més
difícils de veure (especialment al vespre i a la nit)  són del mateix color que el terra. Sobre
aquest mateix punt, per cert, hem vist que al costat de l’edifici de la Telefònica, pel cantó
oest, s’han instal·lat també aquestes pilones a terra, però en aquest punt no hi veiem la
utilitat, ja que els cotxes en aquesta zona no hi aparquen de cares, sinó de costat.

A petició de l'alcaldessa, respon que és un prec. Demanen si poden fer alguna actuació per
intentar solucionar aquest problema.  

02.- També sobre la Rambla, el fet que s’hagin instal·lat rosers al costat del parc infantil,
pregunta si no suposarà una disfuncionalitat tant des del punt de vista de la longevitat dels
mateixos rosers com pel fet que una planta amb punxes no és la millor per col·locar al costat
d’un lloc on juguen nens?
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03.- Encara en aquest mateix espai, veiem que el STOP de l’encreuament de la Rambla
amb el Carrer Puig Rom, venint de la Rambla, està molt enrere i dificulta la visibilitat dels
cotxes que vénen des del Carrer Girona. 

04.-  Pujant  una mica més amunt,  a  l’encreuament  entre el  carrer  Dr.  Arruga i  la  pròpia
Rambla, hi ha les restes del pal de ferro d’una senyal arrencada durant les obres. Està a
terra, just a l’alçada del peu. Creiem que és un element perillós, especialment ara a l’estiu,
que molta gent va amb xancletes i, per tant, amb el peu descobert.

05.- Deixant ja la Rambla, també en el carrer de la Mainada, els cotxes que van en direcció
cap el carrer Lluís Companys, quan passen per davant de l’Arxiu Municipal, tenen visibilitat
nula respecte la  rampa de vianants que ve del  Carrer  Dr.  Arruga.  Per aquella  rampa hi
acostumen a passar força ciclistes i ni aquestes poden veure als cotxes ni els cotxes a elles.
Per tal d’evitar algun ensurt algun dia, també creiem que seria necessari instal·lar un mirall
en aquell encreuament. Aquest mateix problema l'havíem detectat en el carrer que connecta
els carrers Girona i Tarragona a través de la plaça de l’Empordà, però avui mateix hem
passat per allà i hem vist que el mirall ja està instal·lat. 

06.- Referent a tot això, ja que l’Ajuntament en els mesos previs a les eleccions va realitzar
moltes obres noves. Hi ha molta novetat urbanística a Roses, i donat que el format de precs i
preguntes del ple no té el format adequat per tenir un debat sobre això (perquè aprofito per
recordar que el ROM prohibeix específicament el debat en aquest punt) proposem celebrar
un ple monogràfic sobre urbanisme per tal que els diferents grups puguin exposar les seves
peticions  com  Déu  mana.  El  Govern  donés  la  seva  versió,  s'exposessin  les  principals
queixes dels veïns, s'esposés també com ha anat l'execució de les obres, si hi ha hagut
sobrecostos, etc. i es pogués fer amb un ambient de debat més pràctic que el torn de precs i
preguntes. 

07.- Per acabar, una qüestió d’estricte ordre d’un tema totalment diferent. Veiem que la sala
de plens està presidida per les fotos de quatre dels presidents de la Generalitat. Primer de
tot,  pot  ser,  hauríem  de  valorar  la  necessitat  que  un  ajuntament  tingui  les  fotos  dels
presidents de la Generalitat. Pot ser, seria més lògic tenir, per exemple, les dels alcaldes. Dit
això, si es volen tenir les fotos dels presidents, no serem pas nosaltres que en farem qüestió,
però sí que, en aquest cas, volem fer notar que falten fotos. La Generalitat de Catalunya ha
tingut 129 presidents. Entenem que no els posin tots, però si fem el tall, ha de ser, en tot cas,
a la Generalitat contemporània, que va de 1931 a l’actualitat. Així doncs, falten les fotos dels
presidents Macià, Companys, Irla i Tarradellas. Afegeix que ho diuen, perquè encara que
algú  li  costi  molt  de  creure,  especialment  al  propi  afectat,  abans  de  Jordi  Pujol  existia
Catalunya i existia la Generalitat i,  per tant, el prec seria que col·loquessin les fotos dels
quatre presidents que falten. 
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08.-    Aprofita per fer  un afegitó que no tenia apuntat  avançant-se a les preguntes o al
comentari  d'algun company que el procedirà en relació al tema “Jordi Pujol” Manifesta que
segurament hi haurà la petició de retirar el quadre pel procés judicial que té obert i pel fet de
ser un delinqüent confés. La posició d'ERC, en tot cas és la d'esperar la resolució judicial,
però si finalment acaben comprovant-se els fets, creiem que s'hauria de retirar el seu retrat
dels espais oficials. 

Sr. Èric Ibañez.- Fa les següents intervencions: 

01.-  El 2011, és a dir, ara fa 4 anys van finalitzar les obres de Ca l’Anita, un equipament del
que disposa l’Ajuntament i que està completament infrautilitzat. Ara que la persona que va
impulsar i executar l’obra ja no forma part d’aquest consistori i, per tant, que ja no hi ha el
temor que es pugui  atribuir  el  mèrit.  Pregunta si  duran a terme alguna acció o política
encaminada a donar un ús o utilitat permanent per aquest equipament més enllà de les
exposicions temporals que actualment es duen a terme. 

02.-  Donat  que estem en plena campanya turística  estiuenca,  pregunta quines  accions
s’estan duent a terme per lluitar contra aquest fenòmen que tant afecta al nostre municipi i
molt especialment als nostres comerciants com és el TOP MANTA?

03.- Dissabte passat va finalitzar la campanya d’excavació arqueològica que s’ha dut a
terme al  Poblat  Visigòtic  del  Puig  Rom,  impulsada  per  la  Universitat  Rovira  i  Virgili  de
Tarragona i  dirigida pels doctors Anna Maria Puig,  Eva Subias,  Dolors Codina i  Ignacio
Fiz. Pregunta quina valoració fa aquest govern d’aquestes excavacions? 

04.- Aprofitant l’avinentesa, voldríem que també ens expliquessin quin ha sigut el motiu pel
qual la gestió del Patrimoni Històric Cultural Immoble depèn de l’àrea d’urbanisme i no de la
de cultura com, al nostre entendre, dictaria la lògica.

05.-  Un país molt  proper -es refereix a Grècia-  viu  uns moments especialment difícils.
Encara que des d'una administració local modesta, com és l'Ajuntament rosinc, no podem
exigir  que  solucioni  el  problema,  sí  és sempre exigible  una  ferma acció  per  ajudar  als
parents, per llunyans que siguin. L'any 1997, motivat per la llegenda mitològica de l'origen
rodi de la ciutat de Roses, es va realitzar l’acte de signatura de l'agermanament amb el
poble de Rodes, situat al grec Dodecanès. Alguns d'aquesta sala bé ho deuen recordar
perquè en foren testimonis, participants o protagonistes. Un agermanament tan sentit segur
que  no  ha  restat  en  l'oblit.  Per  això  voldríem saber  quins  contactes  i  quines  accions
fraternals  ha  fet  el  govern rosinc per  fer  més suportable  la  greu situació que viuen els
nostres estimats rodis.
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Sra. Verònica Medina.- Fa les següents intervencions: 

01.- Des d'ERC de Roses ens agradaria saber quins van ser els criteris de selecció dels
grups musicals que actuaran a Barraques de Roses d'aquest any

02.- Vam parlar amb els firaires i ens van comunicar la voluntat de poder obrir les atraccions
a partir del dia que passen la inspecció, que és el dia 7,   ja que fins el dia 11, no els hi
permeten.

Ells consideren que el benefici seria tant per a la gent del nostre municipi i visitants que
podrien gaudir abans de les atraccions i per a ells que podrien treballar 4 dies més. En
contrapartida ells estan disposats a muntar una activitat, com pot ser portar a terme un
recapte d'aliments en benefici d'alguna entitat benèfica de Roses i donant un tiquet gratuït
per a cada persona que hi  participi. Els horaris seria  un tema a concretar,  pel  qual  ells
estarien disposats a adaptar-se a les necessitats de la Vila. 

Des d'ERC de Roses proposem que l'Equip de Govern parli  amb ells per escoltar-los i
poder arribar a una entesa.

03.- Respecte al servei de recollida de cartrons als diferents establiments comercials volem
saber quin és el procediment que cal fer per beneficiar-se d'aquest servei, ja que al carrer
Nou hi ha comerciants que el van sol·licitar varies vegades i no van tenir cap resposta ni cap
solució.

Sr. Gerard Teixidó: Llegeix les següents intervencions: 

01.- He llegit en la darrera acta de Junta de Govern Local que hi ha la Liquidació del servei
de menjador escolar de la llar d'infants municipal El cavallet de mar i El franquet. En les
dues llars d'infants oferia el servei de menjador la mateixa empresa. Podríeu explicar els
motius pels quals s'ha liquidat aquest servei i si ja hi ha una alternativa millor?

02.-  Ara que ja estem a punt d'acabar el mes de juliol i, per tant, el primer mes de casals
municipals  m'agradaria  saber  les  primeres  valoracions  del  funcionament  d'enguany.
Relacionat amb aquest tema, voldria saber perquè els casals municipals no s'organitzen des
de  l'àrea  d'educació  com  correspondria,  ja  que  estem  tractant  d'activitats  en  el  lleure
d'educació no formal i, en tot cas, amb col·laboració de l'àrea d'esports i joventut i,  no a
l'inversa, com és ara.

03.- En relació als assumptes de la nova Rambla que ja ha exposat el portaveu del nostre
grup,  m'agradaria  afegir  que una vegada inaugurats els  jocs  infantils  i  els  jocs d'aigua
creiem convenient que hi hagués la presència d'un monitor/animador per a dinamitzar la
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zona de jocs i així poder establir unes normes de joc, unes dinàmiques socials positives i de
cohesió  entre  infants  i  famílies,  en  definitiva  els  veïns  de  Roses  que  estan  fent  servir
aquestes instal·lacions. 

INTERVENCIONS DEL GRUP MUNICIPAL DELS SOCIALISTES DE CATALUNYA

Sra. Olga Simarro.- Fa les següents intervencions, traslladant diverses peticions i queixes
de veïns i comerciants de Roses.  

• En  primer  lugar,  se  cree  necesaria  la  instalación  de  más  papeleras  en  la  Riera
Ginjolers.

• La colocación de baños químicos en la zona del puerto y playa de l'Almadrava.

• Se solicita la colocación de una señal que indique la salida hacia Figueres, en la
rotonda del puerto, ya que los coches, sobretodo turistas, tiran directamente hacia
Canyelles y tienen que dar la vuelta. 

• Tendría que controlarse el uso del monopatín/skay, en la Rambla Riera Ginjolers, ya
que aparte de lo molesto, ya han sido dañados los bancos recién instalados.

• Las fuentes instaladas lado lavadero, en la Riera. Cual es su uso, què horario tienen.
El fin de esas fuentes es decorativo, de uso público o animal. 

• Pregunta si la venta de marihuana está regulada en el Spar de la calle Mayor, ya que
lo han visto en pleno día. 

Sr. Antonio Rodríguez.- Fa les següents intervencions: 

01.- En relació a la intervenció que ha fet el company Joan Plana manifesta que li consta
professionalment que hi ha hagut petits accidents per culpa d'aquestes peces triangulars
col·locades a la Rambla.

02.-  Comenta  que  és  veritat  que  aquest  estiu  és  molt  calorós  i  els  mosquits  són  una
molèstia, però un turista que ve habitualment a Roses li comenta que a la riera de l'Hotel
Marítim que travessa el carrer Joan Martorell veu, que hi ha molta aigua estancada i bruta i
troba que hi ha més mosquits dels que han vist habitualment.

03.- Després, hi ha la pregunta recorrent dels gossos. La pregunta és si sancionem per les
defecacions dels gossos. 
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04.- Fa esment d'un problema de pudors que prové del clavegueram que hi ha entre els dos
ports. Hi ha una claveguera que fa força pudor, és molest i demana que ho vagin a mirar.

05.- En una de les juntes de Govern Local diu que hi ha un pla especial del Port Pesquer
amb una petició de la gent de la planta de filetejat del peix per construir al port. És una
pregunta. Creu que és interessant que es vagi desenvolupant el port pesquer, a veure si
generem alguns llocs de treball i dinamitzem aquella zona. Veu que la proposta encara està
sobre la taula, s'està discutint i , evidentment, estaran d'acord amb les limitacions que han
de tenir les possibles obres per l'impacte  pugui plantejar. 

La pregunta és com està el Pla Especial del Port Pesquer, com és que aquesta gent encara
no ha pogut desenvolupar-se i pregunta si això està condicionat al tancament definitiu de la
planta de filetejat. 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT POPULAR

Sr. Manel Escobar.- Diu que té diversos precs i preguntes a plantejar.

01.- S'adreça al senyor Francesc Giner després de parlar amb els veïns de la Illa d'Ithaka i
com que en el seu programa portava alguna iniciativa relacionada amb les festes de barri,
per tal de dinamitzar-los i que tot Roses no fos només ciutat, sinó que hauria de ser una
mica com sempre havia estat  la  nostra vila.  Doncs,  per part  de l'Associació de veïns i
comerciants de la zona de l'Illa d'Itaka li comenten a veure si poguessin sortir al carrer, fer
ús d'aquella plaça que és el pàrquing, que els negocis puguin sortir, portar una orquestra,
uns infables i tenir un dia a l'any i  que sigui en aquestes dates, abans que comenci l'escola,
per tenir la seva pròpia festa de tot el que és la seva barriada. 

02.- Manifesta que li hauria agradat donar cent dies de marge de confiança que sempre se li
dóna un marge a un nou govern, però hi ha moltes coses que no poden trigar. Respecte a
això,  també  està  d'acord  amb  algun  comentari  que  s'ha  fet  amb  el  tema  de  la  riera
Ginjolers. Creu que s'ha de posar ordre immediat, perquè és una obra que val molts diners i
s'ha de posar ordre de dia i de nit. 

03.- Diu que ara, tot just quan passi l'estiu, començaran a treballar amb el tema de les
ordenances, pressupostos, etc. També és important a l'ordenança de la via pública de tenir
en compte que al costat d'algunes terrasses d'alguns negocis, hi ha algun local que no té
ocupació de la via pública i si té permís del propietari que pugui fer ús d'aquell espai per fer
ocupació de la via pública i posar allà alguna terrassa, amb el seu permís. Demana que això
pugui ser possible per al 2016 , perquè actualment l'ordenança no ho contempla. Això és
una demanda, no tant sols del nostre grup, sinó també dels comerciants.

389



04.- Li agradaria parlar amb el senyor Fèlix Llorens, li agradaria parlar i comentar la qüestió
del mercat cobert, del mercat cobert futur i respecte a això diu que ha de ser una acció-
reacció immediata, perquè el temps els apressa i la concessió acaba aviat. 

Pregunta què és el que pretenen fer. Hi havia tres opcions per al mercat cobert de Roses  i
la veritat és una qüestió per la qual han de buscar solucions ràpides e immediates. Sap que
no són fàcils, però s'imagina que des de l'Equip de Govern ja hauran parlat amb ells. 

05.-  També ha vist  en  els  diaris  que el  senyor  Francesc Giner  volia  fer  un referèndum
respecte al tema dels ànecs. Li agradaria que li expliqués com està això, per saber si hi han
ànecs, si hi ha vaquilles... Això ho comenta, perquè el seu grup municipal, evidentment, no
estarà d'acord amb això. Diu al senyor Giner que si vol fer un referèndum que el faci, el
Grup Municipal Popular està d'acord que hi hagi ànecs, que hi hagi l'empaitada d'ànecs i
braus de cinc-cents kilos. 

A  nosotros  nos  da  exactament  igual.  Estamos  totalmente  de  acuerdo  con  las  fiestas
populares. 

Sr. Àngel Tarrero.- Fa les següents intervencions: 

01.- Comença manifestant que un any més, per desgràcia, hem de parlar del fenòmen “top
manta”. Aquest any, degut al bon temps, han aparegut a la vila de Roses molt més aviat i
amb molta més quantitat que altres anys. Al Passeig, platges, Nova Rambla -per cert molt
maca- i els que van venent per les terrasses dels locals. 

Lògicament, pot parlar en primera persona i amb coneixement del problema, és molt difícil
de solucionar. Per tot això, el Partit Popular de Catalunya a Roses donarà tot el seu suport a
qualsevol iniciativa que prengui el Govern de Roses per lluitar en contra d'aquest fenònem
que tant i tant de mal està fent als nostres comerciants.

02.- Després, sobre l'ordenança de sol·licitud i pràctica d'activitats sexuals remunerades als
espais públics i al domini públic viari del municipi de Roses diu a l'alcaldessa que igual que
la resta de persones que utilitzen la comarcal-260 per desplaçar-se a Figueres, veuen amb
molta pena aquestes persones que ofereixen activitats sexuals a canvi de diners. També ho
estem patint a la nostra vila. Per aquest motiu, hem de dotar de manera urgent a la nostra
Policia Local de l'ordenança que prohibeix aquesta activitat. 

L'ordenança ja està feta, l'hem de presentar aquí al Ple. Demana que no deixin que passi
més temps. 

03.- Sobre la rotonda del mas Mates, diu que està donant molts problemes, sobretot els
caps de setmana. Bloqueja la sortida en direcció a Figueres per la ronda de circumvalació.
Quan els vehicles volen fer un canvi de sentit a la marxa i es troben amb vehicles d'entrada,

390



que tenen preferència de pas, estan obligats a frenar. Fer això si és  un cotxe, no hi ha cap
problema, però si és un autocar o tres cotxes alhora es bloqueja totalment la sortida.

Considera que el problema és de molt fàcil solució i molt simple, és canviar dues senyals
verticals i horitzontals per poder fer la sortida molt més ràpida.

04.- En relació als grups de música i disco-mòbil  a les barraques de la Festa Major de
Roses,  pregunta  qui  paga  les  actuacions,  si  és  l'Ajuntament  o  les  barraques.  Si  són
aquestes últimes, pregunta si reben alguna subvenció de l'Ajuntament per fer front a les
despeses o es paga amb recursos propis. 

05.- La seva última intervenció és un prec que li han adreçat els veïns del carrer Cap Norfeu
que han demanat de manera reiterada que a la cantonada del carrer Francesc Macià, falta
des de fa mesos el rètol que identifica el carrer. Aquest rètol ja s'havia col·locat al bloc de
davant, però es veu que es va treure per fer alguna actuació i no l'han tornat a posar. 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE CIUTADANS

Sr. José Manuel Àlvarez.- Adreçant-se a l'alcaldessa i al senyor Pàramo diu que el sistema
de Ciutadans-Roses per a solucionar els problemes és el més adient, per fer les coses més
ràpidament. 

S'uneix a Esquerra Republicana en el mateix sentit de no saber què fa un defraudador en la
sala d'aquest ple. S'adreça al senyor Pàramo dient que ja saben que ha estat el seu padrí i
el  seu professor,  però no sap què fa un defraudador i  un presumpte corrupte.  Així  que
sisplau, demana que retiri aquest quadre d'un defraudador.

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'UNIÓ DEMOCRÀTICA DE CATALUNYA

Sr. José Antonio Valdera.- Diu que pel fet de ser l'últim a l'ordre de les intervencions no es
vol repetir amb molts dels problemes que ja s'han plantejat. Les seves intervencions són les
següents:

01.-La seva primera intervenció és un prec en relació al Camí de Ronda que hi ha abans
d'arribar al restaurant El Bulli. Venint de Ca La Murtra, justament abans d'arribar al Bulli hi
ha una casa i passada aquesta casa hi ha un pas que cada vegada és més estret. Diu que
hi passa molta gent i hi ha perill, sobretot si es va amb mainada, perill que la mainada pugui
caure pel penya-segat i puguem tenir una desgràcia. Per tant, s'hauria d'intentar resoldre el
més aviat possible.
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02.-  Quant  al  mercat  municipal,  pregunta  quina  és  la  solució  que  pretén  l'Ajuntament.
S'afegeix a la petició que ha fet el senyor Manel Escobar. Diu que estan a l'estiu i és veritat
que aquest nou Ajuntament va començar a funcionar a partir de principis de juny i han sortit
temes de salut pública i del “top manta”. Diu que són aquest tipus de delictes, com també
el  robatori  a  l'interior  de  vehicles,  robatoris  que  es  fan  amb  nocturnitat,  estrebades,
robatoris al mercat municipal, furts, etc. Per tant, era previsible i de tots conegut que quan
comença l'estiu, hi ha un augment de les infraccions administratives, principalment una que
afecta molt la nostra població que ha esmentat tant el company d'Esquerra Republicana
com el del Partit Popular, que és la venda ambulant. 

03.- Tot i que aquest Ajuntament es va constituir el dia 13 de juny i que l'alcaldessa és qui té
assumides les responsabilitats de Seguretat  Ciutadana,  en el  seu informe no ha vist  la
constitució o la reunió de la Junta Local de Seguretat. Aquest mes i mig ha passat ràpid,
però creu que un dels temes importants -tenint en compte que s'acostava l'estiu, que és
quan augmenten els delictes i quan és important la prevenció- és la reunió i la coordinació
de totes les forces i cossos de seguretat per plantejar solucions a problemes que ja saben
que es produiran. Una reacció important hauria estat de reunir la Junta Local de Seguretat i
no ho ha sentit a l'informe de l'Alcaldia. Creu que no s'han reunit.

La seva pregunta és quan tenen pensat de reunir la Junta Local de Seguretat i espera que
no sigui a final d'estiu. 

RESPOSTES ALS GRUPS MUNICIPALS DE L'OPOSICIÓ 

Sra. Montse Mindan.- Respon diverses preguntes relacionades amb la Rambla.

- Explica que no és una obra entregada ni és una obra acabada. Estan d'acord que hi ha
coses que s'hauran de modificar. Cal recordar que encara hi ha un tall que ha quedat per
fer. Repeteix que no s'ha acabat l'obra i hi ha moltes coses que a dia d'avui encara són
provisionals. 

Estan  d'acord  amb  els  problemes  que  causen  aquests  pivots.  Precisament  un  dels
problemes que tenen és que són del mateix color que el paviment i, per tant, no es veuen i
el  que  s'han  demanat  són  solucions  tècniques  als  redactors  dels  projecte,  perquè  la
solució, per part de l'Equip el Govern la tenen claríssima, ho pinten d'un altre color i ja està.
En  principi,  el  que  fan,  sobretot  tenint  en  compte  que  és  una  obra  que  no  ha  estat
entregada ni  acabada és preguntar-los a ells quines solucions tècniques hi haurà a tots
aquells problemes que l'oposició els ha fet arribar. Tampoc poden pintar encara el terra, no
poden posar les pilones que es corresponen per entrar i sortir als garatjes laterals. Falten
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coses i  en  tot  cas demana paciència  a  tothom perquè  esperen  que  passi  aquest  mes
d'agost. 

Estava clar que és un carrer molt cèntric i  que no podien deixar-lo tancat amb tanques
provisionals i que ningú no hi entrés. Hauria estat impossible, per tant, es va optar a que la
gent pogués gaudir d'allò que ja estava instal.lat. 

- La zona d'aigua de la que parlaven, no és una zona de jocs, és una zona lúdica i ara s'ha
establert un horari que segurament serà de 10 del matí a 1 del migdia. Fins ara s'estaven
fent fases de prova per veure com funcionava tota la recollida d'aigües i tots els productes
que té a sota per a la recuperació i la desinfecció de l'aigua. En principi s'ha decidit que
sigui  de deu del  matí  a  una del  migdia i  de sis  a nou del  vespre,  evidentment  per  no
molestar. 

El període de prova ha estat la novatada, els nens s'ho passen molt bé, es mullen els peus i
evidentment no és per anar a banyar gossos. En tot cas, haurem de posar,  no un monitor,
però si un agent cívic que expliqui que s'ha de fer i el que no s'ha de fer. L'alcaldessa no
està d'acord en posar un monitor per dinamitzar la Rambla, li sembla que són espais de
columpis com els de tota la vida i teòricament la gent hauria de saber que s'ha d'esperar,
que han de fer uns torns, quan s'ha d'utilitzar i esperen que la gent hi posi seny. També és
cert que ha fet molta calor i a la gent li ha fet molta gràcia mullar-se.

- El problema dels pals metal.lícs se'l miraran.

I pel que fa a les actuacions incíviques suposa que és el fet que els ciclistes passin per la
rampa... 

Sr. Carles Pàramo.- En el mateix sentit que ha informat l'alcaldessa, respecte a la Rambla,
explica que l'obra no està acabada. Diu que avui dia i per temes de rigor i de lluita contra la
corrupció, quan es contracta una obra  és en base a un projecte i aquest projecte ha de ser
molt exacte i per més que un s'afanyi a veure i analitzar un projecte que l'hagin redactat fora
de l'Ajuntament o el mateix Ajuntament, costa molt d'endevinar, perquè si diuen que aquí
van pilones, l'Ajuntament preguntarà de quina alçada. 

Puntualitza que no està excusant-se, sinó explicant el que passa. Quan es presenten un
projecte, l'ha vist molta gent i els va semblar perfecte. Hi ha moltes coses a rectificar, però
no les poden rectificar en aquest moment i per això mateix parlen del rigor. La legalitat diu
que això que s'ha adjudicat és allò que s'ha de fer i quan estigui acabat, després fer les
modificacions que calguin i no hi ha una altra manera de fer-ho.

393



Els modificats que es feien abans, que sobre la marxa s'anaven canviant, és quelcom que el
senyor Manel Escobar ha viscut i ho han viscut tots els que han estat en el Govern. També
ho han viscut els tècnics que l'escolten per si l'han de rectificar.

Diu que totes aquestes coses són dificilíssimes.  Està tot  limitat per evitar això,  aquests
“xanxullos” que podien haver quan es feia un projecte, el presento per deu i acaba valent
vint i aquí no passa res. Ara si presentes un projecte per deu, ha de valer deu i lògicament
allò que surt en el projecte és allò que els contractistes s'adjudiquen, fan la seva oferta i
després no els ho poden canviar. 

Aleshores, està molt bé tot el que s'ha dit de la Rambla. Majoritàriament agrada a la gent i
tots hi troben defectes i coses a millorar. Per tant, el que li toca com a regidor d'urbanisme
és demanar-los paciència, fer la llista i ja en parlaran. 

Això que ha proposat el senyor Joan Plana de fer un debat sobre infraestructures, el senyor
Pàramo pensa fer-ho al revés. Els debats els hem de fer abans de fer les infraestructures i
no per criticar allò que ja està fet, sinó per millorar allò que s'ha de fer. Tenim projectes en
cartera i hem de fer un pressupost i amb el permís, lògicament, primer de l'alcaldessa i del
regidor d'Hisenda. Ens seurem amb tots els grups, en conjunt o per separat i veurem quins
són  els  projectes  i  quan  tinguem  els  projectes,  també  s'ofereix  a  seure,  a  mirar
conjuntament el projecte, veure'l i criticar-lo, però abans de sortir a licitació, perquè, sinó
costa molt de modificar. És el que hi ha. Avui dia estem encorsetats en tot i les coses s'han
de fer molt transparents i clares.

S'accepten les crítiques, però creu que hem de ser responsables i hem de posar-hi una
mica de paciència fins que s'acabi l'obra. 

La qüestió que plantejaven del carrer de la Mainada és on viu el seu company En Joan i allò
d'allà no és una rampa per deixar-hi bicicletes. Que hi baixin bicicletes és una cosa, però no
és una rampa per baixar bicicletes. És la rampa que serveix perquè les dones i molts homes
que van i venen del mercat, arrosseguin el carretó amb la compra. Que algun nen  baixi per
allà en bicicleta a tota velocitat és problema nostre de què que no passi res, però si baixen
d'aquella manera ni que s'hi posin miralls ni que s'hi posin senyals no servirà de res. És una
rampa dreta i no és una rampa perquè passin bicicletes, cadires de rodes i totes aquestes
coses.  És  una  rampa  que  es  va  fer  en  aquell  temps  per  atendre  les  peticions  de  les
persones que havien de pujar  aquelles escales i  que portaven el  carretó de la  compra,
perquè poguessin pujar i baixar amb el carretó. El senyor Pàramo suposa que de temes
d'urbanisme n'aniran sortint. 

Alcaldessa.-  A  la  resposta  del  senyor  Pàramo,  l'alcaldessa  afegeix  que,  com que  han
preguntat com havien anat les obres,  quan arribi la liquidació del contracte, aleshores si
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que exposaran, evidentment, costos,  sobrecostos,  menors costos, però quan estigui tot
acabat. 

- Pel que fa al tema d'obres, d'infraestructura de Ca l'Anita, independentment de qui hi hagi
i de qui no hi hagi, diu al senyor Ibañez que han de buscar una solució adequada als espais
que tenen. 

Es va fer una consulta i van haver moltes propostes, des del centre d'entitats, passant per
altres propostes que són inviables, sobretot per la quantitat d'entitats que té Roses. El que
estan fent és buscar una solució, perquè el que hi ha allà dins i les aules siguin el més
efectives possibles per tenir un bon rendiment. 

El que sí que hi haurà allà,  i que començarà amb aquesta invitació que els han fet arribar
avui, són exposicions continuades a la sala d'exposicions. 

En tot cas, també ha estat un tema que s'ha portat al Consell de Participació Ciutadana i al
Consell  de Cultura i  es va arribar a aquest acord,  a buscar una solució per Ca l'Anita,
sobretot que fos a nivell educatiu i aquesta és la via que s'està intentant buscar amb la
Generalitat de Catalunya inclosa.

- Pel que fa al tema del top manta, que ha estat un tema reiterat i també per la petició de la
convocatòria de la Junta de Seguretat, diu que és veritat que no s'ha convocat,  que no vol
dir que no s'hagi parlat amb els cossos de seguretat.

Aquest estiu hi havia una opció nova gràcies al canvi de la llei de Seguretat Privada, que era
de posar seguretat privada al Passeig. L'Ajuntament amb l'anterior Equip de Govern havia
intentat fins i tot de mirar els diners que hi havia per poder fer una modificació de crèdit,
però haguéssim estat els pioners a Catalunya. Tot i la nostra petició, que es va enviar a la
Generalitat de Catalunya a finals de mes de juny, encara no tenim la seva resposta. És un
tema novedós i que cal mirar molt bé si s'acceptarà que els pobles puguin posar seguretat
privada en recintes que no són tancats. En els recintes tancats ja es pot fer i posa l'exemple
de les barraques de la Festa Major,  perquè ara s'obrià aquesta nova possibilitat que la
Generalitat se la volia mirar bé. Respecte als altres cossos policials, ens estan ajudant no
solament els mossos d'Esquadra, sinó també la Guàrdia Civil. 

El Passeig Marítim  s'ha dividit  en tres trams, cadascun dels cossos policials fa la seva
vigilància, sobretot la que arriba al top manta i el que fan es canviar-se cada setmana. 

El tema del top manta no ens afecta només a nivell de comerç, sinó que també ens afecta a
nivell de imatge, i a nivell del turista que ve, a nivell dels hotels i apartaments que el tenen al
davant. També afecta a nivell de seguretat i en general ens afecta de moltíssimes maneres. 
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El que estem intentant és de treballar amb les eines legals que tenim a la mà, esforçar-nos
al màxim per molestar-los. L'alcaldessa aclareix que diu això, perquè l'altra proposta que va
tirar endavant la Generalitat a través de l'Ajuntament, era que aquesta falta es tipifiqués
també com a un delicte penal i no només com a una falta administrativa. Això no ha reeixit,
es continua considerant  com una falta  administrativa  i  només la  reiteració continuada i
demostrada es podria començar a considerar com una falta penal, però no tenen més eines
que la vigilància, que molestar-los i de fer-los entendre que no poden fer venda ambulant en
el passeig de Roses.

L'alcaldessa explica que la Policia de Roses ja està correctament dimensionada, no obstant
a l'època d'estiu i resulta que tot i així el que s'està plantejant és intentar buscar un reforç
policial de la plantilla, però evidentment de cares a l'any que ve. 

Com ha dit el senyor Valdera, l'Ajuntament es va constituir  el dia 13 de juny i a efectes
d'efectivitat, hem començat a primers de juliol. No és tant important de fer la trobada per
explicar  tots  com anem,  com que  sigui  efectiu  i  que  puguem parlar  realment  amb els
cossos policials. L'alcaldessa diu que li consta que es fan reunions, sinó cada setmana,
cada quinze dies. 

Sr. Carles Pàramo.- Fa ús de la paraula per tal d'explicar la valoració del dissabte passat,
quant  al  Castrum.  Explica  que  l'excavació  ha  estat  un  èxit.  Els  objectius  que  s'havien
marcat s'han assolit  Això ve d'un conveni que es va signar entre la Universitat Rovira i
Virgili  -que és la Universitat de Tarragona- i l'Ajuntament de Roses, en un moment que En
Marc Danés era el regidor de Cultura. Explica que el projecte és per quatre anys i quan va
acabar la jornada de teatralització i també d'explicació dels resultats, va poder parlar amb
els tècnics  d'allà,  per  dir-los que estaven contents i  que,  fins i  tot,  podrien ampliar  el
conveni. Per tant, la valoració és molt positiva. 

Ha preguntat com és que es porta des de l'Àrea d'Urbanisme, a la qual cosa el senyor
Pàramo respon que la Llei de Racionalització i Sostenibilitat de les Administracions Locals
ha determinat quines són les competències municipals. En el cas dels ajuntaments, com és
el  cas  de  Roses  que  tenen  un  patrimoni  històric  i  monumental  important,  doncs  la
competència municipal no permet fer investigació, sinó que li mana fer la gestió i la difusió
del patrimoni històric municipal. Aleshores, per qüestió de racionalitat en aquesta gestió, es
farà pràcticament tot des d'Urbanisme i també per descarregar el departament de Cultura
que  juntament  amb  el  de  Festes  només  disposa  d'un  tècnic.  Així  que  tot  ho  faran
pràcticament des d'Urbanisme i posa l'exemple de les petites obres. 

Afegeix que un dia d'aquests parlaran de la torre medieval que hi ha dins del recinte de la
Ciutadella que són feines ben bé dels arquitectes i del departament d'Obres. En canvi, si
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s'ha de fer un concert, per exemple, el farà Cultura, però el que fem des d'Urbanisme és tot
allò en el que intervenen tècnics, per fer aquests moviments.

Les excavacions, científicament, pels historiadors són molt interessants i a l'Ajuntament,
com a gestors del patrimoni, els preocupa l'estat de conservació de com es deixen. No
poden permetre de fer una excavació que després quedi abandonada com va passar en el
seu dia en el Puig Rom i que totes aquelles sitges que hi havia, amb el pas de temps -en no
haver fet  una actuació de consolidació-   s'hagin ensorrat.  El  mateix  pot passar amb el
castell de Bufalaranya i el mateix ha passat amb moltes zones de la Ciutadella, on s'ha fet
l'excavació,  amb  l'afany  de  veure  què  hi  havia  allà  i  després  ningú  es  preocupa  de
conservar aquelles restes que es posen al descobert i que durant segles han estat tapades
per la pròpia terra.

Aclareix  que  no  està  donant  lliçons,  sinó  que  està  explicant  què  es  fa.  Per  tant,  van
considerar que per racionalitat, estalvi i eficàcia calia que el tema de gestió, que vol dir
conservació,  rehabilitació,  etc.  del  nostre  patrimoni  estigués  en  mans  de  l'àrea
d'Urbanisme, entre altres coses, per descarregar l'àrea de Cultura. 

Alcaldessa.- Passa la paraula al regidor de Festes per tal que expliqui els criteris de selecció
dels grups municipals, firaires, etc. 

Sr. Francesc Giner.- Explica que pels pocs dies que porta en aquesta regidoria, s'ho ha
trobat gairebé tot fet, més del 80% dels grups i tot el que es farà ara a Barraques ja estava
decidit. Si alguna aportació ha fet com a regidor, ha estat junt amb el tècnic.

Quant als criteris de selecció, informa que porten grups més normalets de la comarca els
primers dies de barraques. Venen els Banana Beach i grups més locals. Després  ja tiren de
cap de cartell, a mesura que va passant la setmana. Els dies més forts seran divendres i
dissabte. Els criteris a l'hora de contractar grups és aquest. Se suposa que ells ho han fet
junt amb els tècnics i amb el regidor o el responsable pertinent.

Respon al senyor Manel Escobar que les Festes de Barri i els esdeveniments és veritat que
ho portaven en el seu programa, però una cosa són les Festes de Barri, que les festes de
barri  entén  que  les  han  de  muntar  els  mateixos  veïns  i  una  altra  cosa  són  els
esdeveniments.

Creu que és molt bona idea la proposta per a la plaça Ithaka plantejada pel regidor Manel
Escobar a petició dels veïns de la zona. Creu que és un indret que està molt bé per fer-hi
coses. Diu que en el seu programa la intenció de descentralitzar una mica les festes arreu
del poble i si li passa el contacte que té amb la gent de la plaça Ithaka en poden parlar.

Sra. Montse Mindan.- Segueix responent les preguntes pendents: 

397



- Quant als firaires, que algú preguntava si podien estar més dies, recorda als presents que
la Festa Major es va acotar a set dies i no precisament a dos caps de setmana. En aquests
darrers anys han intentat buscar un equilibri, perquè va molt bé a la gent de les barraques i
a la gent que ho suporta al costat. Els veïns que ho suporten al costat es queixaven que
eren dos caps de setmana, que eren molts de dies de Festa Major i el que han fet ha estat
intentar equilibrar-ho, perquè fos suportable per a tothom i sobretot per als veïns. La Festa
Major dura del dimarts al diumenge i  són els dies que  hi haurà fires, tot i que sempre
s'allarga un dia més a petició dels firaires que ens ho demanen per tal que les fires siguin
més econòmiques, els firaires fan tots els viatges a un euro i els semblava que estava bé
per a tots els nens de Roses que volguessin gaudir-les. Repeteix que, en principi, les fires
són per als dies de  Festa Major. 

- Explica que la liquidació de les empreses de menjador vol dir retornar l'aval que ells van
dipositar en el seu moment quan van guanyar l'adjudicació del contracte. Per tant, abans de
liquidar, se suposa que han fet el concurs públic, el concurs l'han guanyat altres empreses,
que són les que començaran a donar el servei de menjador. Liquidaran l'anterior contracte,
retornant l'aval si tot ha estat correcte i els informes tècnics i jurídics estan bé. 

- Informa que els casals, històricament,  s'han fet sempre des de l'àrea d'Esports i que es
considerava una activitat de lleure. Avui dia tindríem difícil passar-ho d'un lloc a l'altre i més
quant  la  sala  els  limita  molt  les  competències  de  tot  el  que  és  la  part  educativa  de
l'Ajuntament  de Roses.  Fins i  tot  fa  tres anys es van externalitzar  els  casals  i  treure a
concurs per la impossibilitat de contractació i, per tant, li consta que si hi ha alguna idea
d'introduir algun coneixement més o alguna altra característica a nivell  educatiu que fos
important per tirar endavant els casals, es podria introduir. Ho poden portar com a tema de
debat al Consell de Participació Ciutadana.

- A la petició de papereres a la riera Ginjolers, l'alcaldessa respon que suposa que encara
no han arribat. Hauran d'esperar que estigui tot.

- Quant als banys a l'Almadrava i al Port de Roses, l'alcaldessa informa que a l'Almadrava
serien uns lavabos com els que posen  l'estiu a les platges. L'alcaldessa diu que els han fet
arribar aquesta petició i és quelcom que tindran en consideració per l'any que ve. Des de
l'Equip de Govern s'estaven plantejant de posar un lavabo públic al Passeig Marítim com el
que tenen al  costat  de l'hotel  Marítim que funciona amb monedes.  Estaven pensant en
ubicar-ne tres més a Roses. Un d'aquests lavabos al port, l'altre a la riera Ginjolers i un
tercer  a la  Ronda de circumval.lació,  per  donar  servei  a  la  gent  que ve al  mercat  dels
diumenges. Ho estan preparant. 

- Quant als monopatins, els han arribat queixes. Quant a la venda de marihuana a l'Espar.
L'alcaldessa suposa que la regidora deu voler diu fora l'Espar  i no dintre, perquè és perillós
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segons amb quines paraules es diuen les coses. Suposa que la regidora deu voler dir a la
porta.  Manifesta  que  en  tenen  coneixement  i  no  és  aquest  l'únic  punt  de  venda  de
marihuana. Diu que està de moda, li consta que un 33% de la població fuma marihuana i
per contra també hi ha un elevat nombre de població que consumeix altres drogues, però
l'augment del consum és exponencial i li  pot assegurar que tant d'aquest lloc com dels
altres hi ha coneixement per part dels cossos policials i del seguiment que han de fer ells. 

- Quant a la pregunta de si sancionem els gossos, l'alcaldessa li pot dir que després els
arriben queixes que els han sancionat pel gos.  Hi ha coses que la gent explica i hi ha coses
que no explica quan els sancionen. Hi havia un temps que la Policia advertia a la gent que
l'ordenança havia entrat en vigor, això va ser abans de les eleccions municipals i tot seguit
van estar  un bon temps sancionant.  Segurament  ara,  en ple estiu,  la  nostra Policia  no
sanciona tant, però l'alcaldessa respon que sí, que s'ha sancionat fent complir l'ordenança
de tinença d'animals.

- Prenen nota del problema de l'aigua estancada i dels mosquits. 

- De les males olors que comentava el senyor Rodríguez entre el port esportiu i  el port
pesquer, el senyor Pàramo pregunta si aquest problema es centra al rec de la Bruneta o del
Moltó, a la qual cosa afegeix que l'aigua no es bruta, és aigua de pluja i que s'acumula allà i
per això és un rec. El senyor Pàramo adverteix que si els senten, que la gent no cregui que
hi ha aigua bruta.

- Quant al problema dels mosquits, el senyor Pàramo diu que des de fa molts anys tenen el
servei  de  mosquits  i  en  els  espais  públics  ja  actuen.  Aquí,  puntualment,  podrien haver
mosquits, però no n'hi ha. El gran problema es produeix a l'espai privat, per la quantitat de
gent amb xalets, amb horts i amb espais edificats o sense edificar que hi tenen aigua, en
una galleda, en un neumàtic, etc. En aquests espais privats no es pot entrar a fumigar, però
a l'espai públic de Roses fa molts anys que hi estan treballant i,  si  no fos per això, no
podrien viure de tants mosquits. Demana que tothom estigui tranquil, perquè s'està fent un
control a través del servei de mosquits.

- El problema de la claveguera entre els dos ports, és un problema que ningú li havia fet
arribar i no ho havia escoltat abans. En tot cas, en prenen nota.

- La petició de llicència ambiental que ha vist el senyor Rodríguez l'alcaldessa suposa que
és en relació a la nova planta de filetejat de peix de la depuradora Servimar.

Sr. Carles Pàramo.- Fa ús de la paraula, a petició de l'alcaldessa per tal d'explicar el pla
especial del port. 
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Tot seguit explica que en una de les properes juntes de govern passarà la llicència d'obres i
no solament no pensen tancar, sinó que al revés, van a més i tenen ganes de començar les
obres. El procediment és llarguíssim, qualsevol instal·lació industrial té un procediment molt
llarg. Finalment, des del Consell Comarcal, que són els que donen la llicència, ja els ha
arribat la llicència i, per tant, podran començar a veure com tira endavant. 

El pla especial del Port de Roses ho inclou tot, no només el port pesquer, sinó que fins i tot
l'aparcament. Aquest pla especial va fent el seu camí.

Quant a la construcció de Servimar està encorsetada per un conveni en el que el mateix
senyor Rodriguez va participar,  des de l'any 2007 al 2011. És un conveni que ha posat
molts límits i s'imagina que ho devien fer per atendre les peticions dels veïns de sobre la
planta. Per tant, va ser una opció d'aquell govern i aquest conveni es va incloure en el
POUM. No poden fer res més que complir aquell conveni, perquè així està escrit, del temps
que governava el PSC, el PP i altra gent que està aquí ara mateix. 

El senyor Pàramo conclou dient que la notícia és en positiu. Ara, en aquest moment veuen
que l'ampliació de la planta de filetejat tirarà endavant i això és una bona notícia per als
pescadors de Roses i per al poble en general. 

Alcaldessa.- Afegeix que en enquibir això i poder donar la llicència, la resta del pla especial
del port s'aprovarà amb aquest projecte inclòs.

-  L'ordenança  d'ocupació  de  la  via  pública  és  una  de  les  ordenances  que  treballaran
conjuntament, les han de canviar  per incloure també els espais que han creat ara a la riera
Ginjolers i, per tant, ho inclouran tot i si s'ha de fer algun modificat serà el moment de fer-
ho.

- L'ordenança sobre la prostitució de la que parlaven fa un moment, passarà segurament en
el proper ple. Era una ordenança molt “tipus” i que l'Ajuntament ha de reenviar al Consell
Comarcal, perquè sap que hi ha un posicionament conjunt de tots els pobles que patim el
problema de la prostitució a les carreteres. L'objectiu és d'anar a sol·licitar que hi pugui
haver  més efectivitat,  però pel  que sembla  tampoc se  n'han sortit,  almenys en aquest
primer intent que ha fet el Consell Comarcal.

Tot  i  així  l'alcaldessa  diu  que  remetran  l'ordenança  sobre  la  prostitució  per  continuar
insistint i li consta que en el Consell Comarcal també es crea el grup per poder treballar
aquest tema en particular.

-  En relació  al  mercat  cobert,  l'alcaldessa aclareix  que és un tema que ha portat  molt
personalment i  a  tots aquells que han preguntat  diu  que sí,  que s'acaba el  temps de
concessions. Informa que els queden dos anys, però han de saber que després es poden
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fer autoritzacions temporals, si abans hem arribat a un acord com és el de reeixir aquest
mercat cobert. Informa que ara els pobles no tenen l'obligació de tenir mercat, però era
voluntat  de  l'anterior  Equip  de  Govern  i  continua  essent  voluntat  de  l'actual  Equip  de
Govern de tenir un mercat municipal, si més no, perquè la gent del poble ho vol també com
a  recurs  turístic  i  perquè  en  viuen  moltes  famílies  de  Roses.  Explica  que  de  les  tres
solucions que hi havia, cap d'elles tenia possibilitats d'èxit. Per tant, amb una quantitat d'un
milió i mig d'euros, que és la quantitat que els marxants estan disposats a aportar,  s'ha
demanat als Serveis Tècnics Municipals si es veurien capaços de fer front a una renovació
del mercat en el mateix lloc on està. S'ha d'estudiar si l'obra sortiria i aniria bé. Informa que
quan hagin fet aquesta reunió els farà arribar el resultat de la mateixa per veure quina opinió
en tenen els marxats i quina és la proposta definitiva que pot fer l'Ajuntament

Sr. Fèlix Llorens.- Explica que el dia 7 de juliol va venir a parlar amb l'Associació del Mercat
Cobert  el  dia  7 de juliol  va ser  bàsicament  per  presentar-se.  El  seu grup municipal  és
conscient que estan treballant i també són conscients que ara, en ple estiu, tampoc serà el
moment de parlar amb ells d'aquests temes. Van passar aquesta reunió cap a la tardor per
tal de buscar una solució definitiva al projecte que han de fer.   

Sr. Francesc Giner.- Respon les intervencions relacionades amb la Festa Major. 

- Quant a la intervenció relacionada amb el referèndum, utilitzant la paraula que va sortir
dies enrere a la premsa, a instàncies de la pregunta d'un periodista, que li va demanar si
tiraria endavant el tema del referèndum. L'alcaldessa i ell mateix van respondre que sí, que
la voluntat és fer un referèndum i encabir-hi la pregunta de si el poble de Roses vol fer
festes  amb  animals  o  no.  No  parlaran  concretament  de  “vaquilles”  ni  d'ànecs,  sinó
d'animals i  tampoc descarten la possibilitat d'encabir-hi alguna altra pregunta, cosa que
han de parlar i han de discutir. 

- Han canviat el sistema de les barraques de la Festa Major. Els anys anteriors havien de
pagar  els  grups  que  tocaven  els  dimarts  i  els  dimecres  i  aquesta  vegada  els  paga
l'Ajuntament. Les barraques s'han limitat a pagar dos o tres diskjokeis que hi haurà i això
els resultarà molt més econòmic. Es va decidir en una reunió que van fer amb ells.

Sr. Carles Pàramo.- Pren nota de la intervenció respecte la rotonda del mas Mas Mates que
li proposa d'anar a fer una passejada plegats. Creu que la solució és bona, però com tot el
que han dit és perfeccionable. 

-  Tot  seguit  respon  una  intervenció  del  senyor  Valdera  respecte  al  Camí  de  Ronda,
exactament  un pas estret  abans d'arribar  a El  Bulli.  Respecte a aquest  punt,  el  senyor
Pàramo explica que hi ha un projecte licitat i  l'han aturat, perquè estan en ple estiu. Fa
molts anys que està així i l'altre dia hi va passar. Han fet un projecte que eliminarà totes
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aquelles baixades amb tanta pendent d'un Camí de Ronda que “se'l van inventar des de
l'Ajuntament” i  que tant la baixada de la Murtra com la de la Rostella són perilloses. Li
sembla que el projecte s'ha adjudicat per gairebé 100.000 € i quedarà molt bé. Avui, amb
l'Alcaldessa parlaven de continuar el Camí de Ronda més enllà de Montjoi. Dóna les gràcies
per avisar, però estan al cas del problema.

Sr.  Francesc  Giner.-  Respon  la  intervenció  del  senyor  Eric  Ibañez  respecte  als  rodis.
Personalment, sap que no hi ha hagut contactes des de fa uns quants anys, tant si les
coses anaven bé com si anaven malament. No hi ha hagut contactes i creu que prou feines
tenim nosaltres en la situació que estem com per anar ajudant als rodis.

Alcaldessa.- Respon la resta de les intervencions: 

- Matitsa que més que ajuda, demanava si havíem tingut contactes amb ells. L'alcaldessa
informa que des de que és alcaldessa tampoc no ha tingut cap contacte amb els rodis i
amb l'únic poble agermanat que han mantingut contactes ha estat amb el de Beas. Ella no
ha pogut anar-hi cada any, però li consta que quan l'alcalde ha vingut aquí sempre s'ha
acostat  a  saludar-nos.  Posteriorment,  no hi  ha  hagut  més actes d'agermanament  o de
contacte amb el poble dels rodis, des que la senyora Mindan és al càrrec. 

- Fa esment d'una paraula que s'ha utilitzat en una intervenció i l'alcaldessa diu que està
buscant també les paraules per contestar aquesta intervenció. Afirma que quan algú utilitza
la paraula presumpte i la paraula defraudador, tant que sigui declarat o confés, creu que
deu tenir dret a un judici i el judici no s'ha celebrat. Aleshores, quan surti el judici, el ple
decidirà  què ha de fer  amb el  retrat,  però de moment  el  parer  com a alcaldessa -que
reconeix que és molt personal - és que surti el que surti, ha estat president de la Generalitat
de Catalunya.

Sr. Carles Pàramo.- Demana l'ús de la paraula per respondre al senyor Alvarez que com la
majoria dels cristians, ha tingut dos padrins. Un d'aquests padrins era una germana del seu
pare  que  es deia  Lucrecia  Pàramo -persona molt  estimada-  i  l'altre  padrí  -cosa que  li
agradarà- va ser un militar, amic del seu pare, que també era militar. Ells dos li van fer de
padrí. El varen batejar i li van posar Carles Elies Miquel. El nom de Miquel, perquè el van
batejar a la parròquia de Sant Miquel de la Barceloneta i el nom d'Elies, perquè era el nom
del seu pare. Per tant, de padrí no n'ha tingut cap més. Diu que padrí és aquell que dóna i,
a ell, el senyor Pujol no li ha donat res. A ell qui l'ha posat a l'Ajuntament ha estat el vot de
milers de rosincs, alguns dels quals que ja no hi són i d'altres de joves.

Diu al senyor Àlvarez que si ho deia per fer una broma, s'accepta la broma i han rigut tots,
però és trist que li faci broma i com molt bé ha dit l'alcaldessa, potser que ens esperem al
judici  i  allà  s'aclarirà,  perquè  hi  ha  partits  com  el  del  senyor  Àlvarez  interessats  a
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desmerèixer   qualsevol cosa que tingui un nom català i que no li digui que no. Aleshores, ell
proposa  avui  que  diuen  que  és  un  presumpte,  que  esperin  a  que  sigui  condemnat
definitivament. El senyor Pàramo respon que, com a professor, a part de la seva conducta a
l'àmbit personal que és reprobable, per algunes de les coses que podria haver fet, ha estat
un gran polític. 

Quan parlen de l'expresident Pujol, assegura que només que algú considerés que ell sap un
cinc  o un deu per cent del què ell sabia, li hauria fet un gran honor. 

Aclareix que no ha tingut mai cap padrí, només el poble de Roses, perquè ningú li ha regalat
mai res. El poble de Roses l'ha posat on és i, per tant, no ho pot atribuir a ningú més i com
a professor ja voldria algú, quan hagi acabat la seva carrera política, arribar al nivell  del
senyor Pujol. 

Com que no hi ha cap més assumpte a tractar, l’alcaldessa aixeca la sessió a les 22:17
hores, de la qual cosa en dono fe.

L’alcaldessa presidenta     El secretari general

         Montse Mindan i Cortada              Fco. Luís Muñoz Cameo  
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